
P R O T O K Ó Ł   NR  XX/2020 
z sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne 

odbytej w dniu 2 września 2020 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Krościenko Wyżne 

ul. Południowej 9 (pok. nr 18) 

 
Sesja rozpoczęła się o godz. 1300 i trwała do godz. 1525, z przerwą 10 minutową  

w godz. 1455 – 1505. 

 

 
Obecni radni wg listy obecności. Obecnych 12 radnych. Nieobecni: radna Marzena Kielar, 

radny Bolesław Pudłowski, radny Krzysztof Ronowski. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli także: 
 

      - Mateusz Liput 

      - Jan Omachel 

      - Agnieszka Filar 

      - Mariusz Ślusarczyk 

      - Stanisław Ziomek 

      - Anita Fal 

 

      - Marek Aftanas 

 
 

 - Wójt Gminy Krościenko Wyżne 

- Zastępca Wójta Gminy Krościenko Wyżne 

- Skarbnik Gminy Krościenko Wyżne 

- Radca Prawny Urzędu Gminy Krościenko Wyżne 

- Sołtys Sołectwa Pustyny 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Krościenku 

Wyżnym 

-  Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana 

Pawła II w Krościenku Wyżnym 
 
 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

(listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 

 

Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Rozpatrzenie uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku 

Wyżnym dotycząca organizacji pracy szkoły w roku szkolnym 2020/2021 w związku  

z utworzeniem trzech oddziałów klas VI. 

6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu i o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2020 roku oraz informacja o przebiegu 

wykonania planu finansowego samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej  

i instytucji kultury za I półrocze 2020 roku. 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 
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8. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego; 

b) w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pustynach; 

c) zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2020 rok. 

9. Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych. 

10. Informacja Przewodniczącego Rady o sprawach, których wpływ do Rady miał miejsce 

między sesjami. 

11. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1 

Rozpoczynając XX sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący Rady – 

Krzysztof Podkul otworzył obrady, powitał radnych oraz obecnych na posiedzeniu. 

 

Ad. 2 

 Prowadzący posiedzenie – Krzysztof Podkul na podstawie listy obecności stwierdził, 

że w XX sesji uczestniczy 11 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy 

Krościenko Wyżne może obradować i podejmować uchwały. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zauważył, że radni otrzymali porządek 

obrad wraz z zawiadomieniem o terminie zwołania XX sesji oraz projektami uchwał. Wobec 

tego dopytał w kwestii ewentualnych wniosków lub uwag do porządku. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput złożył wniosek, aby w punkcie 8 dotyczącym rozpatrzenia 

projektów oraz podjęcia uchwał wprowadzić dodatkowy projekt uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Krościenku Wyżnym. Jednocześnie 

wyjaśnił, że jest to podobny punkt do tego, jaki już znajduje się w porządku dzisiejszych 

obrad (z tym że dotyczy on OSP Pustyny). Doprecyzował, iż nasze dwie jednostki otrzymały 

dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w wysokości po 15 000 zł 

i należy udzilić im dotacji celem sfinansowania tych przedsięwzięć. 

 

Wobec braku innych wniosków Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul przystąpił  

do przegłosowania złożonego przez wójta gminy wniosku o wprowadzenie projektu uchwały 

w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Krościenku Wyżnym. 
 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 11 radnych: 

- „za” wnioskiem głosowało 11 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że: wniosek został przyjęty, a projekt 

uchwały zostanie rozpatrzony w punkcie 8 jako lit. c. Natomiast dotychczasowy projekty 
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uchwały z punktu 8 litera c - dotyczący zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko 

Wyżne na 2020 rok, zostanie rozpatrzony z uwzględnieniem wprowadzonej zmiany  

tj. z przesunięciem o jedno miejsce jako lit. d. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul przystąpił do przegłosowania 

porządku obrad z uwzględnieniem wprowadzonej zmiany. Zorientował, że porządek obrad 

XX sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Rozpatrzenie uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku 

Wyżnym dotycząca organizacji pracy szkoły w roku szkolnym 2020/2021 w związku  

z utworzeniem trzech oddziałów klas VI. 

6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu i o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2020 roku oraz informacja o przebiegu 

wykonania planu finansowego samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej  

i instytucji kultury za I półrocze 2020 roku. 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

8. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego; 

b) w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pustynach; 

c) w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Krościenku Wyżnym; 

d) zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2020 rok. 

9. Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych. 

10. Informacja Przewodniczącego Rady o sprawach, których wpływ do Rady miał miejsce 

między sesjami. 

11. Zamknięcie obrad. 

 

W zarządzonym przez Przewodniczącego Rady – Krzysztofa Podkula głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 11 radnych: 

- „za” głosowało 11 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że Rada Gminy Krościenko Wyżne 

przyjęła porządek obrad XX sesji. 
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Ad. 4 

Rozpatrzenie uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu nr XIX/2020 z sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne  

z dnia 30 czerwca 2020 r. 

 

Ad. 5 

Informacja dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku 

Wyżnym dotycząca organizacji pracy szkoły w roku szkolnym 2020/2021 w związku  

z utworzeniem trzech oddziałów klas VI. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: Szanowni Państwo, zanim oddam głos 

dyrektorowi, zostałem poproszony o odczytanie stanowiska radnego Krzysztofa 

Ronowskiego. On dzisiaj nie może uczestniczyć w obradach sesji ze względów zdrowotnych.  

Szanowni Państwo, 

Przepraszam, że nie mogłem osobiście, przed Państwem powiedzieć kilka słów w sprawie 

jaka absorbuje nas od końca czerwca tego roku. Ze względu na stan zdrowia nie mogę się 

stawić na dzisiejszym posiedzeniu Rady Gminy, dlatego tą drogą skieruję do Państwa kilka 

słów. 

30-tego czerwca na sesji Rady Gminy omawialiśmy petycję rodziców skierowaną do rady by 

nie łączyć klas V-tych rocznika 2019/2020. Jak Państwo pamiętacie, petycja ta została 

przekazana do Wójta Gminy, jako organu właściwego do jej rozpatrzenia, ze względu na fakt, 

że to Wójt gminy odpowiada za prowadzenie placówek oświatowych w naszej gminie. 

Rodzice z którymi rozmawiałem, zgłosili mi, że Wójt Gminy nie zachował podstawowych 

norm pozwalających uznać, że łączenie klas odbyło się w porozumieniu z zainteresowanymi 

rodzicami. Rodzice podkreślają, że zostali oszukani informacją jakoby Rada Gminy 

ostatecznie decydowała o ilości klas w szkole dlatego petycję z czerwca błędnie skierowali do 

Rady Gminy. Rodzice skarżą się, że nie prowadzono z nimi rozmów, Wójt Gminy odmawiał 

spotkań i wyjaśnień i dopiero w lipcu br. przyznał, że decyzja w sprawie łączenia klas została 

podjęta przez niego i nie podlega zmianie. 

Rodzice swoją sytuację opisali na łamach naszego lokalnego wydawnictwa „Dębina” 

informując całą społeczność naszej Gminy o istocie sporu z Wójtem Gminy, 48-ośmiu 

rodziców podpisało się pod tekstem zamieszczonym w artykule „Wakacje z atrakcjami”. 

Szanowni Państwo to jest bardzo poważny głos i nie można go lekceważyć, bowiem 

sygnalizowany jest spór pomiędzy obywatelami gminy a władzą lokalną, której to obywatele 

zarzucają poważne uchybienia. 

Szanowni Państwo. Zadałem sobie pytanie jak zachowują się inne samorządy oraz Dyrekcje 

szkół w naszym kraju przeprowadzając inicjatywy łączenia oddziałów, dzielenia  

itp. i zauważyłem, że w zdecydowanej większości, władze gminy i szkoły rozpoczynają 

konsultacje z rodzicami  ws. zmian organizacyjnych w nowym roku szkolnym, na początku 

roku kalendarzowego tj. w lutym, marcu, kwietniu. Jest wtedy  czas na spotkania, wyjaśnianie 
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argumentów, tak by finalnie w maju złożyć do kuratorium oświaty uzgodniony arkusz 

organizacyjny i wejść w nowy rok szkolny bez sporów. W tym szczególnym dla nas roku, 

nawet wystąpienie zagrożenia  zarażeniem COVID-19, dla wielu samorządów, nie stało na 

przeszkodzie, by takie konsultacje z zainteresowanymi rodzicami przeprowadzać. Często  

w wyniku konsultacji wygrywało stanowisko władz gminy, równie często podejmowano 

decyzje zgodne z wystąpieniami rodziców. Najważniejsze jednak jest nie to kto „wygrał” ale 

fakt, że decyzje podejmowano po przeprowadzonych gruntownych konsultacjach. 

Dlaczego zatem u nas pierwsze spotkanie z rodzicami ws. łączenia klas  zorganizowano  

w lipcu br.? Dlaczego u nas „przetrzymano” rodziców w niewiedzy, aż do zakończenia roku 

szkolnego? Dlaczego wprowadzono w błąd rodziców mówiąc im o tym, że Rada Gminy 

podejmuje decyzje ws. ilości oddziałów szkolnych i liczebności dzieci w klasie? 

Nie wiem, może komuś zabrakło cywilnej odwagi by się przyznać do podejmowanych 

decyzji, może jak to zauważyło wielu rodziców chodziło o postawienie ich przed faktem 

dokonanym, pokazanie siły władzy? Nie wiem co leżało u podstaw takiego działania, nie 

mniej jednak rozumiem rodziców, którzy podpisali się pod artykułem w Dębinie, mówiąc  

o tym, że czują się przez władze oszukani i poniżeni.  

Szanowni Państwo, żaden człowiek nie zasługuje na to być w jakikolwiek sposób poniżany, 

myślę że wszyscy się z tym zgodzimy. Zgodzimy się również z tym, że podstawowym 

obowiązkiem przedstawicieli władzy samorządowej jest przeprowadzanie konsultacji  

z zainteresowanymi obywatelami. Im mniej władza rozmawia z obywatelami, tym bardziej 

narasta społeczny opór i dezaprobata dla działań władzy. Patrząc na przykłady innych 

samorządów o czym wspomniałem wcześniej, to właśnie co do sposobu przeprowadzenia 

konsultacji z rodzicami w tym naszym konkretnym przypadku można mieć bardzo wiele 

uwag. I jest to według rodziców „zasługa” i wójta gminy i dyrektora szkoły. 

Szanowni Państwo, argument o zaoszczędzonych pieniądzach na łączeniu klas V-tych  

z rocznika 2019/2020 mógłby być argumentem istotnym, gdyby nie fakt, że Analiza 

Organizacyjno-Finansowa Placówek Oświatowych Gminy Krościenko Wyżne, na którą 

powołuje się wójt, wymienia cały katalog działań rekomendowanych wójtowi jako organowi 

prowadzącemu do wykonania w celu osiągnięcia efektywności wydatkowania kosztów i są to 

między innymi: 

- reorganizacja działania Przedszkola Samorządowego, 

- reorganizacja działania Szkoły Podstawowej, 

- łączenie klas V-tych z czterech oddziałów do trzech, 

- łączenie klas VII-mych z trzech oddziałów na dwa, 

- redukcja zatrudnienia nauczycieli, 

- redukcja zatrudnienia pracowników obsługi. 

W tym kontekście, skupienie się przez wójta gminy na szukaniu oszczędności na jednym 

roczniku uczniów, wydaje się nieadekwatne do kosztów poniesionych na przygotowanie 

opracowania oraz kosztów społecznych związanych z wywołaniem niepokojów społecznych 
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w gminie. Panie wójcie skoro dysponuje już pan takim dokumentem, to może zamiast 

wybiórczego działania lepiej byłoby przygotować kompleksowe rozwiązanie dla placówek 

oświatowych w naszej gminie, dobrze je skonsultować i wprowadzić w kolejnym roku 

szkolnym. 

Nawiasem mówiąc, wiele osób z którymi rozmawiałem, zwróciło uwagę, że wójt naszej 

Gminy z jednej strony chce się pokazać jako szukający oszczędności, z drugiej  zaś strony nie 

wykonując w pełni zaleceń z analizy popełnia grzech zaniechania możliwych do podjęcia 

działań. Celna i dająca dużo do myślenia była też uwaga, że oszczędności można i należy 

szukać nie tylko w placówkach oświatowych. 

Szanowni Państwo, kończąc moje wystąpienie chcę zwrócić uwagę na jeszcze jeden aspekt 

a mianowicie rzetelność udzielanej przez wójta gminy informacji w odpowiedzi na Petycję 

rodziców. W pańskiej odpowiedzi z dnia 01.07.2020r. (dostępnej na stronie BIP urzędu 

Gminy), pisze pan, że zlecił wykonanie Analizy Organizacyjno-Finansowej Placówek 

Oświatowych Gminy Krościenko Wyżne w styczniu 2020 roku, podczas gdy firma 

przygotowująca w/w analizę pisze, że zadanie to zostało jej zlecone w listopadzie 2019 r.  

To dość znaczna rozbieżność. Prawdomówność i transparentność działań to podstawa a któraś 

z tych informacji wydaje się nieprawdziwa. Zlecanie finansowania działań ze środków 

publicznych to proces sformalizowany, nie może być wątpliwości kto, co, na podstawie czego 

i za ile coś zamówił, a w tym przypadku zamówił tak ważny dokument.  

Szanowni Państwo, w tym szczególnym czasie, gdy trzeba zachować szczególne środki 

ostrożności w związku z zagrożeniem zarażenia COVID-19, nie tylko w szkołach  

i placówkach oświatowych powinno się dokonać wszelkich starań by maksymalnie 

zminimalizować zagrożenie. Ministerstwo Edukacji Narodowej, Ministerstwo Zdrowia  

i Główny Inspektor Sanitarny wydali wytyczne dla publicznych i niepublicznych szkół  

i placówek od 1 września 2020 r. Wytyczne te zawierają zalecenia wskazujące między innymi 

minimalny bezpieczny dystans pomiędzy uczniami i opiekunami wynoszący 1,5 m. Wiele 

samorządów, w tym samorząd Krosna w Szkole nr 15 zrezygnował z planów łączenia klas 

mając na uwadze właśnie względy bezpieczeństwa dzieci. 

Szanowni Państwo, rada gminy nie zdecyduje w tej sprawie, decydujący głos należy do wójta 

gminy dlatego panie wójcie proszę o to, by zgodził się Pan na inicjatywę rodziców i utrzymał 

cztery oddziały klas VI-tych w roku szkolnym 2020/2021 a państwa radnych proszę  

o wsparcie mojego głosu. 

Błogosławiony ksiądz Jerzy Popiełuszko powiedział kiedyś: „Ludzi zdobywa się otwartym 

sercem a nie zaciśniętą pięścią”. Panie Wójcie miał Pan i nadal ma Pan, wszelkie możliwości 

by wyjść naprzeciw oczekiwaniom rodziców i załatwić tę sprawę z zachowaniem 

wzajemnego szacunku. 

Dziękuję za uwagę i poświęcony czas. 

Krzysztof Ronowski 
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Na salę obrad przybyła radna Aleksandra Przymusińska. Od tego momentu  

w XX sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne uczestniczyło 12 radnych. 

 

Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku  

Wyżnym – Marek Aftanas: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, temat mojego 

wystąpienia to organizacja pracy szkoły w roku szkolnym 2020/2021 w związku  

z utworzeniem trzech oddziałów klas szóstych. Niemniej jednak część działań to działania 

ponad ilość i liczbę klas, dlatego pozwolę sobie kilka słów na temat kwestii dotyczących 

organizacji pracy szkoły przedstawić. Istnieje coś takiego jak kalendarz roku szkolnego, 

corocznie wydawany, zawierający informację na temat rozpoczęcia zajęć, wszelkich przerw 

świątecznych, egzaminów ósmoklasisty, zakończenia zajęć dydaktycznych, ferii letnich, 

dlatego jest to dokument, który obliguje nas do pewnych działań. Jeżeli chodzi o organizację 

pracy, szkoła jest otwarta w godzinach 7:00-16:00. Wprowadzone są posiłki dla uczniów, 

również funkcjonuje świetlica i odbywają się też zajęcia pozalekcyjne rozwijające 

zainteresowania. To są zarówno takie zmierzające do udzielania pomocy psychologiczno-

pedagogicznej, zajęć rewalidacyjnych, ale również rozwijające konkretne uzdolnienia 

uczniów m.in. są to zajęcia sportowe, muzyczne, teatralne, ekologiczne, koła informatyczne  

i dziennikarskie. Do tych zajęć są również zespoły dydaktyczno-wyrównawcze, zajęcia 

rozwijające zainteresowania i młodszych i starszych tj. doradztwo zawodowe i działania 

psychologa. Nauczyciele pracują w zespołach zadaniowo-problemowych, komisjach m.in. 

zespołach przedmiotów matematyczno-przyrodniczych, humanistycznych, języków obcych, 

wychowawczych, edukacji wczesnoszkolnej. Jest tez zespół techniczno-sportowy. Praca 

szkoły opiera się oczywiście na dokumentacji szkolnej opracowanej na podstawie przepisów 

oświatowych m.in. ustawy o systemie oświaty, rozporządzeń ministra dotyczących bieżących 

działań. Pracujemy w oparciu o statut szkoły, wewnątrzszkolne systemy oceniania, program 

wychowawczo-profilaktyczny, plan nadzoru pedagogicznego, szkolny zestaw programów, 

podręczników, dokumentację dotyczącą pracowników pedagogicznych i niepedagogicznych, 

plany doskonalenia zawodowego, pewne regulaminy i procedury, które w szkole obowiązują. 

One są na bieżąco modyfikowane, w tej sytuacji koronawirusa, dostosowując je do potrzeb 

wynikających z tych zagrożeń, do wytycznych wszelkich służb, które z nami współpracują,  

a przede wszystkim wydają nam zalecenia i rozporządzenia dotyczące funkcjonowania 

szkoły. Funkcjonują regulaminy, jest ich sporo. To są i sale lekcyjne, pracownie wszelkie inne 

formy np. regulamin boiska, biblioteki, korzystania z szatni, jadalni i wiele innych, które 

obowiązują i które cały czas modyfikujemy. Jeżeli chodzi o nasze działania w tym ostatnim 

okresie, bo to jest myślę takie dość ważne i istotne. Odbyła się inauguracja z zachowaniem 

zasad bezpieczeństwa i oczywiście opracowaliśmy najważniejszy na dzień dzisiejszy 

dokument, czyli procedurę funkcjonowania szkoły od 1 września 2020 r. Ten dokument 

opiera się na wytycznych ministra właściwego do spraw zdrowia, Głównego Inspektora 

Sanitarnego, ministra właściwego do spraw oświaty i wychowania, które są nam 

udostępnianie. Ta nasza procedura ma właśnie pewne działania m.in. zadania i obowiązki 

dyrektora wynikające z tych przepisów, dające też możliwość zawieszenia zajęć, 

wprowadzenia tych trzech wariantów nauczania, czyli wariantu tradycyjnego, gdzie 
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uczniowie są w szkole, wariantu tzw. hybrydowego, czyli mieszanego i wariantu zdalnego, 

który oczywiście w zależności od sytuacji na danym obszarze i w kraju może funkcjonować. 

Wszystkie powinności dyrektora jeśli chodzi o organizację pracy szkoły, to tak jak 

wspomniałem: szkoła pracuje od 7:00 -16:00, wprowadza się ustalone godziny czasu trwania 

zajęć, że do szkoły przychodzi uczeń bez objawów chorobowych, które mogą sugerować 

infekcję dróg oddechowych, że uczniowie oddziałów „zerowych” zaczynają zajęcia w sposób 

trochę opóźniony, tak żeby po prostu te wejścia do szkoły pozwalały na zachowanie tego 

dystansu. Dystans ten powinien wynosić w miarę możliwości 1,5 m. Wprowadziliśmy też 

maseczki w przestrzeniach wspólnych tzn. podczas wejścia do szkoły i wyjścia, na 

korytarzach, w szatniach, toaletach i w tych obszarach dzieci przebywają w maseczkach. 

Wszystkie trzy wejścia do szkoły, sale lekcyjne oraz sanitariaty zostały zaopatrzone w środki 

do dezynfekcji. Są stosowne procedury, które po prostu przypominają dzieciom o tych 

podstawowych ich obowiązkach związanych z dezynfekcją i zachowaniem. Te dwa dni, które 

do tej pory przeżyliśmy, dały nam nadzieję, że dzieci rozumieją ciążące na nich obowiązki 

związane z koronawirusem i starają się te procedury zachować. Ustaliliśmy sposób 

przyprowadzania i odbioru dzieci – szczególnie tych młodszych do szkoły; tj. jeden rodzic  

z zachowaniem dystansu i te inne działania. Wszystkie procedury, które mówią o zachowaniu 

np. na sali gimnastycznej, w szatni, podczas zajęć świetlicowych, korzystania z biblioteki  

i gabinetu profilaktyki zdrowotnej, boiska są zadania i obowiązki ucznia, które muszą być 

przestrzegane. Zadania i obowiązki rodziców, pracowników szkoły i pedagogicznych  

i niepedagogicznych tj. działania związane z żywieniem, z korzystaniem z jadalni, w którą 

szkoła jest wyposażona, chodzi też o transport żywności i inne działania m.in. też bardzo 

istotne są zalecenia dla personelu sprzątającego. Wyszczególnione są wszelkie zadania 

personelu dotyczące dezynfekcji sprzętu. Są wytyczne dotyczących środków ochrony 

indywidualnej. Składaliśmy dwa wnioski centralne. Z jednego już otrzymaliśmy stacjonarny 

dozownik płynu i konkretną partię płynu. Drugi wniosek dotyczy maseczek i płynu.  

W międzyczasie ze środków wojewódzkich pozyskaliśmy maseczki, płyn oraz termometry,  

z których korzystamy. W sytuacji kiedy podejrzewamy zakażenie wirusem COVID-19 

również mamy opracowane procedury. Wtedy izolujemy dziecko, wzywamy rodziców  

i powiadamiamy odpowiednie służby m.in. służby sanitarne, które podejmują dalsze 

działania. Są też procedury w przypadku podejrzenia zakażenia koronawirusem w przypadku 

pracownika szkoły i są stosowne zalecenia dotyczące obowiązków dyrektora, czynności 

wykonywanych przez inspekcję sanitarną. To są właśnie działania związane z COVID-em.  

Jeżeli chodzi zmianę liczby oddziałów klas „szóstych”, uczniowie zostali podzieleni  

w ramach trzech oddziałów. Odbyły się dwa ogólne spotkania z rodzicami. Były też 

indywidualne kontakty wychowawców klas z rodzicami w miarę zgłaszanych potrzeb. 

Odbywało się to również z udziałem pedagoga, psychologa. W związku utworzeniem trzech 

oddziałów klas „szóstych” zmniejszyła się liczba godzin o 27, które ta jedna klasa miała. 

Największa liczba godzin z języka polskiego – 5 godzin, matematyki – 4, Język obcy 

(angielski) – 3, W-F – 4, historia – 2, religia – 2, pozostałe przedmioty o 1 godzinę.  

W przeliczeniu na etaty nauczycielskie, jest to 1,5 etatu. W sumie nikt nie stracił pracy  

i te limity godzin wynikające z umów o pracę nie uległy zmniejszeniu. Te spotkania się 
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odbywały. Dyskutowano nad kryteriami podziału, wysłuchano sugestii rodziców  

i te spotkania, o których wspomniałem się odbywały.  

Tak wyglądają po krótce kwestie organizacyjne, ponieważ pracujemy również w oparciu  

o program wychowawczo-profilaktyczny, przy którym co roku wychodzi też informacja dla 

rodziców. Rodzice biorą udział również przy konstruowaniu tego programu wychowawczo-

profilaktycznego, uwzgledniającego normy i zasady funkcjonowania dzieci. Nie staramy się 

narzucać własnych rozwiązań wychowawczych, czy profilaktycznych. Zdecydowanie 

bazujemy na wzorcach, które rodzice tworzą  w swoich rodzinach. Nie odbiegamy modelowo, 

jeżeli chodzi o wychowanie dziecka, od tych zasad, które rodzice ustalają. Ustaliliśmy 

również kalendarz  świąt, uroczystości i elementy ceremoniału szkolnego, które będą 

realizowane w miarę możliwości, ponieważ sytuacja się zmienia. Do końca nie wiemy jak to 

będzie wyglądało. Cały czas to ewoluuje, są jakieś nowe działania i rozporządzenia w tej 

sprawie. Ustaliliśmy taką linię komunikacji z rodzicami. Zaproponowaliśmy, żeby to była 

strona internetowa szkoły i dziennik elektroniczny Librus. Przedstawiamy po kolei te 

działania, które podejmujemy. Natenczas są to wytyczne związane z inauguracją roku 

szkolnego, procedury funkcjonowania szkoły, procedury postępowania na wypadek 

podejrzenia zakażenia wirusem COVID-19, informacje dotyczące korzystania ze świetlicy, 

informacje dotyczące posiłków. Stosowne oświadczenia i stosowne formularze umieszczamy 

na stronie, proponujemy formę kontaktu raczej elektroniczną, proponujemy obieg 

dokumentów raczej w formie elektronicznej. Dla osób, które ewentualnie sobie z tym nie 

radzą są indywidualne spotkania i ta tradycyjna forma papierowa jest również akceptowana, 

dlatego w taki sposób staramy się z rodzicami kontaktować. Wiedzą państwo zapewne, że od 

momentu zablokowania pracy szkół w ostatnim czasie realizujemy pewne zadania związane  

z poprawą wizerunku szkoły. To były „zerówki”, trzy sale lekcyjne, teraz są działania 

zmierzające do remontów i ten remont już praktycznie się skończył. Chodzi o jadalnię i przy 

okazji korytarz. Myślę, że ten materialny aspekt jest bardzo istotny za co państwu korzystając 

z okazji bardzo dziękuję, bo to wszystko się odbywa dzięki środkom przekazanym przez 

radnych. Dziękuję państwu radnym, dziękuję panu wójtowi za te działania, ponieważ na 

pewno to korzystnie wpłynie na jakość naszej pracy. Tak, jak już mówiłem te dwa dni są 

obiecujące, ponieważ dzieci jak i rodzice przestrzegają tych procedur i zaleceń. Dzięki temu 

nie ma sytuacji, które w jakiś sposób sprawiałyby zagrożenie. Oczywiście w tych wytycznych 

MEN-u i GIS, część działań jest obligatoryjna, konkretnie: dezynfekcja rąk, a pozostałe są 

rekomendowane, aczkolwiek staramy się ich również przestrzegać, tak, aby uniknąć sytuacji, 

która byłaby jakaś niepokojąca dla społeczności szkolnej, czy szerzej dla społeczności gminy. 

Aby nie doszło do zakażenia, oczywiście nie wykluczamy tego, bo oczywiście wiedzą 

państwo, że to w każdej sytuacji jest możliwe. Bardzo dziękuję za uwagę. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul dopytał w kwestii ewentualnych pytań do 

dyrektora. 
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Radna Beata Najbar: mam cztery pytania do pana dyrektora, konkretnie w związku  

z oddziałami klas szóstych. Moje pierwsze pytanie jest następujące: O jaką ilość dzieci 

chodzi? Bo trzeba sobie to jasno powiedzieć, ponieważ mieszkańcy muszą znać taką 

informację. O jaką ilość dzieci w klasach „szóstych” chodzi? 

Drugie. Ile dzieci było zapisanych, gdy te dzieci szły do klasy pierwszej? I z czego  

to wynika, czy tych dzieci drastycznie ubyło, czy zmieniły miejsce zamieszkania, czy były 

inne powody? 

Trzecie pytanie związane jest z tym, czy brano pod uwagę relacje koleżeńskie oraz zawarte 

przyjaźnie przy łączeniu tych dzieci? 

I ostatnie moje pytanie. Z tego co zrozumiałam, nie ma redukcji etatów, jeżeli chodzi  

o nauczycieli. Nauczyciele nie stracili pracy. Czy nauczyciele mają ewentualnie jakieś 

obniżone w związku z tym etaty? Dziękuję. 

 

Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku  

Wyżnym – Marek Aftanas: Proszę Państwa, w tych oddziałach jest 64 dzieci. Staramy się 

doprowadzić do sytuacji, żeby były to oddziały liczące 21,21,22 uczniów. Jeszcze tak do 

końca się to nie udało, ponieważ w jednym oddziale jest w tej chwili bodajże 24, ale 

pracujemy nad tym, aby przenieść te dzieci i wyrównać te ilości. Tak jak mówiłem j tej chwili 

w klasach „szóstych” jest 64 uczniów, a naszym docelowym założeniem jest utworzenie 

oddziałów o liczebności 21, 21, 22. Chodzi o zapisane dzieci, bo tam są pewne dysproporcje 

statystycznie wzięte pod uwagę. 

 

Radna Beata Najbar: wiem, że jest to dość odległy czas, bo 6 lat wstecz będzie sobie trudno 

przypomnieć, aczkolwiek takie rzeczy powinny utkwić w pamięci, bo 64 czy 65 dzieci 

ewidentnie kwalifikuje się na utworzenie trzech oddziałów klas pierwszych już na starcie. 

 

Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku  

Wyżnym – Marek Aftanas: teraz już rozumiem sedno. Nie wiem, nie potrafię powiedzieć  

z czego wynikało stworzenie tych czterech oddziałów. Myślę, że z takiej sytuacji, gdzie 

akurat wtedy działało prawo oświatowe, które pozwalało dzieciom 6-letnim iść do szkoły i te 

dzieci 6-letnie do szkoły poszły. Na tym etapie występowały bardzo duże różnice rozwojowe. 

Było to takie trochę nienaturalne, bo większość działań dzieci, np. lateralizacja, sprawność 

ręki dopiero w 7. roku się uwidacznia, ale tak to było. Być może właśnie tym, że do nauki 

przystępowały wówczas dwa roczniki było podyktowane utworzenie tego czwartego 

oddziału, który nie ukrywam dla nas jako szkoły był dobrym rozwiązaniem, bo fajnie się 

pracowało w takich małych oddziałach. 

Czy brano pod uwagę relacje koleżeńskie i nawiązane przyjaźnie ? Ja na tych spotkaniach  

z rodzicami proponowałem takie formy podziału dzieci. Pytałem również rodziców o to  

i zaproponowałem taki model, żeby dzieci dobierały się koleżeńsko, uwzględniając swoje 

relacje rówieśnicze. Chciałem, aby to były „piątki” „dziesiątki” w zależności od tego jak chcą 
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rodzice, aby zbudować później te oddziały. Zaproponowałem trzech wychowawców, nawet 

przedstawiłem nauczycieli, którzy będą uczyć później poszczególnych przedmiotów i rodzice 

zapisywali te dzieci do oddziałów. Wiadomo, że z czterech oddziałów tworzyło się trzy, więc 

wiadomo, że do końca nie było możliwe, aby te klasy utrzymać. Później odbywały się już 

indywidualne spotkania, podczas których wychowawcy klas spotykali się z rodzicami, 

dyskutowali, podjęli próby przenoszenia się tych dzieci z jednej klasy do drugiej. Część 

rzeczy poszło naturalnie, bo te dzieci chciały samoistnie zmienić środowisko i te relacje 

staraliśmy się uwzględniać. Pracujemy nad tym w dalszym ciągu tak, aby wyrównać tę liczbę, 

bo to jest najbardziej istotne w tej chwili, aby każdy miał równe szanse przebywania  

w oddziale bez dysproporcji między tymi oddziałami. 

Jeżeli chodzi o etaty nauczycieli to są one utrzymane. Teraz wielu nauczycieli podnosi swoje 

kwalifikacje, wielu ma dwa kierunki, wielu ukończyło studia podyplomowe uprawniające do  

pracy z dziećmi autystycznymi, ponieważ jest to bardzo istotnie w dzisiejszym czasie. Ja to 

już wspominałem, ale przypomnę. Mamy teraz 21 osób posiadających orzeczenia o potrzebie 

kształcenia specjalnego, jest 35 dzieci, które mają zindywidualizowane ścieżki kształcenia i te 

godziny rewalidacyjne – łącznie jest to 38 godzin, gdzie też nauczyciele posiadający 

kwalifikacje są obsadzani, dlatego też w ten sposób można było zapewnić pracę dla 

nauczycieli. 

 

Radna Beata Najbar: przepraszam, że przerwę panu dyrektorowi. Czy mówimy o zajęciach 

rewalidacyjnych również w tych klasach przyszłych „szóstych”? Czy tam też są tego typu 

dzieci z orzeczeniami? 

 

Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku  

Wyżnym – Marek Aftanas: tak, zdarzają się. Jest dziewczynka, tzn. są dzieci. 

 

Radna Beata Najbar: czy te dzieci też będą miały pomoc? Też będą miały nauczyciela 

wspomagającego? 

 

Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku  

Wyżnym – Marek Aftanas: tak. 

 

Radna Beata Najbar: czy ten nauczyciel jest w jednej, drugiej i trzeciej klasie, czy tylko  

w jednej? 

 

Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku  

Wyżnym – Marek Aftanas: tylko w jednym oddziale, bo jest taka potrzeba. 

 

Radna Beata Najbar: ze względu na orzeczenie? 
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Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku  

Wyżnym – Marek Aftanas: tak, ze względu na orzeczenie. Poza tym są zespoły 

wyrównawcze tj. 6 godzin, jest sporo zajęć w zakresie pomocy psychologiczno-

pedagogicznej, zajęcia korekcyjno-kompensacyjne, są też nauczyciele współorganizujący 

kształcenie, jest asystent nauczyciela, który też pracuje. W związku z tymi kwalifikacjami 

nauczycieli udało się obsadzić te etaty, które były związane z zawartą umową o pracę i z tym 

obowiązkowym dla nauczyciela pensum. 

 

Radna Beata Najbar: dziękuję. Tak na koniec jeszcze reasumując chciałabym podkreślić,  

że nam jako radnym powinno zależeć przede wszystkim na dobru dziecka. Dobro dziecka 

tutaj powinno być rzeczą najważniejszą i tak na podsumowanie: Czy Pan dyrektor widzi,  

że dobro dziecka w momencie połączenia tych klas, utworzenia tych trzech oddziałów będzie 

w jakiś sposób zagrożone? 

 

Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku  

Wyżnym – Marek Aftanas: staramy się to dobro zachować. Staramy się utrzymywać relacje 

rówieśnicze dzieci, staramy się realizować zainteresowania, potrzeby dziecka związane  

z pomocą psychologiczno-pedagogiczną. Planujemy też przeprowadzić szeroką integrację 

tych dzieci przy współpracy z poradnią psychologiczno-pedagogiczną przy Powiatowym 

Centrum Pomocy Rodzinie. Oczywiście w zależności od możliwości, które da nam sytuacja 

epidemiologiczna i takie działania zamierzamy podjąć. Również wychowawcy, którzy  

te dzieci przejęli, są raczej doświadczeni i oni też mają w planie tę integrację przeprowadzić. 

Będziemy się starać, żeby to było bez szkody dla tych dzieci. Taki jest nasz cel i takie są 

nasze działania, które już realizujemy i chcemy dalej realizować. 

 

Radna Beata Najbar: tym bardziej, ze jest to klasa „szósta”. Ta młodzież, bo tak należy  

o nich już mówić, za 3 lata pójdzie do szkoły ponadpodstawowej, gdzie ilościowo liczba 

młodzieży waha się w granicach 30, a nawet ponad 30, dlatego uważam, że tutaj nie ma 

żadnej szkody jeżeli chodzi o połączenie i utworzenie takich oddziałów: 21, 22 i 21, jeśli 

chodzi o klasy „szóste” w tym roku szkolnym. 

 

Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku  

Wyżnym – Marek Aftanas: jest to sytuacja, którą musimy sobie po prostu poradzić. Jakieś 

doświadczenie mamy jeszcze z czasów kiedy funkcjonowało gimnazjum, kiedy uczniowie 

przychodzili z innych środowisk do nas i tę integrację zawsze prowadziliśmy. Śmiem 

twierdzić, że kończyło się to sukcesem, ponieważ te dzieci kończyły gimnazjum i z płaczem 

się rozstawały. Jest to sytuacja, z którą musimy się po prostu zmierzyć. Na pewno dołożymy 

wszelkich starań, wszystkie swoje możliwości będziemy się starali wykorzystać, żeby  

te dzieci w jak najmniejszym stopniu odczuły tę sytuację, w której się znalazły. 
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Radna Beata Najbar: myślę, że słysząc to wszystko z ust pana dyrektora, ja jestem pewna, 

uspokojona, że o dobro tych dzieci nie należy się martwić z naszej strony. Są one pod dobrą 

opieką pana dyrektora, są pod dobra opieką doświadczonych wychowawców, więc myślę,  

że proces edukacyjno-wychowawczy tejże młodzieży będzie przebiegał bez najmniejszych 

problemów. Dziękuję. 

 

Radny Stanisław Wierdak: wiadomo, że rodzice się spotykali z radnymi i zgłaszali szereg 

problemów, przede wszystkim, że są duże różnice wśród tych dzieci. Jak ten problem został 

rozwiązany? 

 

Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku  

Wyżnym – Marek Aftanas: tak, jak wspominałem, dążymy do tego, aby to była równa 

liczba dzieci. Jeżeli chodzi natomiast o dysproporcje edukacyjne… 

 

Radny Stanisław Wierdak: rodzice powiedzieli, że są bardzo duże różnice w programie 

pomiędzy jednym a drugim dzieckiem. Jak ten temat został rozwiązany? 

 

Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku  

Wyżnym – Marek Aftanas: przede wszystkim, ta grupka dzieci – konkretnie bodajże  

20 dzieci, które poszły wcześniej do szkoły – one zgromadziły się w jednym oddziale, więc 

specyfika pracy, o której mówią nauczyciele jest zachowana, ponieważ metody, które się 

troszeczkę różniły w stosunku do tych dzieci w odróżnieniu od dzieci starszych będą dalej 

prowadzone. Jeżeli chodzi o poziom edukacyjny dzieci – będziemy się starali na bieżąco te 

dysproporcje wyrównywać. Generalnie, rodzice sami zapisali te dzieci do konkretnych grup, 

sami jakby łączyli je w grupy. My, dysponując naszymi możliwościami, czylizespołami 

dydaktyczno-wyrównawczymi, zajęciami korekcyjno-kompensacyjnymi, kołami 

zainteresowań, będziemy się starali te dysproporcje, które ewentualnie powstaną  

(bo ja nie potrafię teraz na 100% powiedzieć, czy one są i na jakim są poziomie) 

wyrównywać. To wszystko będzie odbywało się na podstawie diagnozy, potrzeb dzieci 

zarówno edukacyjnych, jak i wychowawczych i myślę, że ta diagnoza pozwoli stwierdzić, 

jaki jest poziom zjawiska, o którym pan radny wspomina i jakie w związku z tym podjąć 

działania. Tak, jak mówię jeśli chodzi o możliwości w tym zakresie: są konsultacje  

z nauczycielami, są zajęcia wyrównawcze, są zespoły, więc tych możliwości troszeczkę 

mamy. Myślę, że będziemy je na bieżąco wykorzystywać, tak, żeby te dysproporcje w jakiś 

sposób złagodzić. Oczywiście one są zawsze, bo w danym oddziale są dzieci bardzo zdolne  

i dzieci słabe. Historia już niejednokrotnie mówi o próbach dzielenia dzieci na zdolne i słabe, 

które się kończyły zazwyczaj źle i pokutowało to jeszcze później w życiu dorosłym tych 

ludzi. Zawsze te dysproporcje są, zawsze staramy się doprowadzić do sytuacji, aby te dzieci 

„mocniejsze”, czyli o większym potencjale w jakiś sposób próbowały ciągnąć za sobą  

te dzieci słabsze. 
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Radna Aleksandra Przymusińska: panie dyrektorze, ja może tutaj wyjaśnię. Panu radnemu 

nie chodziło raczej o dzieci bardziej zdolne i mniej zdolne, tylko chodziło o takie zagadnienie, 

że dzieci z tych czterech oddziałów w różnej kolejności realizowały program. Padły 

przykłady lektur szkolnych. To jest kolejna prośba z naszej strony do obojga przedmówców, 

aby nauczyciele współpracowali ze sobą. Na pewno to robią, jestem tego w 100% pewna, aby 

nie „karać” tych dzieci, które przechodząc z innej klasy tej przykładowej lektury nie „brały”, 

czy tego zagadnienia jeszcze nie „brały”. Ta współpraca nauczycieli musi być. Panie 

dyrektorze, chciałam jeszcze zadać jedno pytanie, bo pan dyrektor chyba przeczytał w swojej 

wypowiedzi przed pytaniami, że przy łączeniu tych oddziałów w trzy oddziały zasięgaliście 

opinii pedagoga szkolnego i chciałabym usłyszeć, co na to psycholog i pedagog ? Bo w moim 

mniemaniu to też nie jest zły krok, jeżeli chodzi o dobro dzieci, ono będzie zachowane 

zawsze, tj. gdy będzie zachowana współpraca z trzech stron: nauczycieli, rodziców i uczniów. 

Proszę nam jeszcze powiedzieć te dwa słowa psychologa, czy pedagoga o tej sytuacji. 

 

Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku  

Wyżnym – Marek Aftanas: zarówno psycholog, jak i pedagog twierdzili, aby zwrócić 

szczególną uwagę na integrację, żeby od tego zacząć, żeby spróbować stworzyć zespół, który 

będzie funkcjonował jako całość. Analizowaliśmy wszelkie antagonizmy, które gdzieś tam się 

pojawiają na gruncie szkolnym i na gruncie pozaszkolnym, ale przede wszystkim integracja, 

próba doprowadzenia do takiej sytuacji (złe słowo, ale go użyję) dawnej, gdzie klasa żyła 

zespołem, gdzie się razem spotykali, razem rozmawiali. Teraz są trendy spowodowane 

środkami komunikacji, że to się trochę zacieśnia, a tutaj sugestie były takie, żeby kłaść nacisk 

na integrację. Oczywiście to, o czym pani wspomniała, to też zauważyliśmy, dlatego też 

zespoły przedmiotów humanistycznych,  matematyczno-przyrodniczych i językowych już nad 

tym pracują, aby wyłuskać wszystkie te różnice, które w trakcie realizacji programów 

powstały, żeby wyrównać te sytuacje, które były takie typowe dla nauczyciela. Wiadomo,  

że każdy nauczyciel ma jakąś swoją metodę pracy i chodzi o to, aby te dzieci przygotować do 

swojej metody. Dlatego głównie w ten sposób działamy. Już pracują, dlatego ten temat 

powstał, lektur szkolnych. Materiał programowy raczej się pokrywa, tylko jakieś drobne 

rzeczy, które są jakieś ponadczasowe i niezwiązane z daną klasą, żeby to po prostu 

wyrównać. Nad tym już nauczyciele przedmiotów humanistycznych, matematyczno-

przyrodniczych i językowych pracują. 

 

Radny Zenon Lenart: chciałem tylko na dwie sprawy zwrócić uwagę. Pan dyrektor 

wspomniał, o klasie która ma 24 uczniów. Ja bym na siłę nie szukał po prostu dróg 

rozdzielenia skoro tak ukształtował się podział. To jest niewielka różnica 1, 2 uczniów, to nie 

jest problem. Jeżeli oni będą się dobrze czuć i zintegrują się to sprawa jest do przejścia i nie 

szukałbym na siłę jakiegoś przesunięcia. Ponadto, chciałbym wybiec troszkę w przyszłość. 

Czy pan dyrektor zna audyt, który został opracowany na zlecenie pana wójta? 
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Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku  

Wyżnym – Marek Aftanas: tak, czytałem. 

Radny Zenon Lenart: jak pan przymierza się w tej chwili (bo ja nie wyobrażam sobie, 

zresztą wnioskowałem to na poprzedniej sesji, żeby komisja oświaty się spotkała i też na ten 

temat podyskutowała, ponieważ jest to temat bardzo ważny). Trzeba by się przymierzyć 

troszeczkę, bo jednak mimo wszystko tam pewne rzeczy zostały wskazane. Jak pan widzi  

w perspektywie realizację wskazań audytu ? Nie mówię, że to musi być w przyszłym roku 

szkolnym, ale w perspektywie dwóch, trzech lat, żeby pewne rzeczy, na które w tym audycie 

zwrócono uwagę zrealizować. Ponadto, to o czym mówiła pani skarbnik na poprzedniej sesji, 

że jednak dokładamy do szeroko pojętej oświaty prawie milion złotych. Musimy po prostu 

patrzeć z jednej strony nie wylewając dziecka z kąpielą, ale z drugiej strony finanse też 

sprawa ważna. Jak pan dyrektor to widzi? 

 

Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku  

Wyżnym – Marek Aftanas: jest to na pewno dokument, który daje obraz. Na pewno 

analizując go można stwierdzić, że jest to trochę sztuczne i mechaniczne. Nawet takie 

przeliczanie ilości dzieci na jednego nauczyciela nie uwzględnia np. nauczycieli 

wspomagających, więc rozkłada się to troszeczkę inaczej. Na pewno trzeba to będzie 

przeanalizować. Są to pewne sugestie, które zostały mnie i państwu przedstawione. Myślę,  

że powinniśmy nad tym usiąść i podyskutować. Przede wszystkim wykorzystując mądrość 

wszystkich, którzy z tą szkołą mają do czynienia, zarówno państwa radnych… i wyciągnięcie 

z tego ludzkiego czynnika. Ja bym tutaj, nie tyle poprawił, bo nie o to chodzi, bo to jest fakt. 

Wydajecie państwo milion złotych. Ja bym to zamienił na słowo inwestujemy milion złotych 

– byłoby wówczas zapewne łatwiej to zrozumieć. Aby nazwać to jako inwestycję w dzieci  

i w tę przyszłość. Jest to informacja, którą trzeba dokładnie przedyskutować, przeanalizować, 

wszystkie za i przeciw działań sugerowanych w audycie i jakieś decyzje w związku z tym 

podjąć. 

 

Innych głosów nie zabrano. 

 

Ad. 6 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu i o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2020 roku oraz informacja o przebiegu 

wykonania planu finansowego samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej  

i instytucji kultury za I półrocze 2020 roku. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar przedstawiła informację z przebiegu wykonania budżetu 

Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2020 roku (w załączeniu do protokołu). Stwierdziła, 

że: 

1) z planu wynoszącego po zmianach – 26 118 683,17 zł wykonano dochody w wysokości 

14 045 130,10 zł, co stanowi 53,77 % planowanych dochodów; 

2) otrzymane środki w formie dotacji celowych wykorzystano następująco: 
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a) Dział 010 „Rolnictwo i łowiectwo” – otrzymaną dotację w kwocie 13 454,12 zł 

wykorzystano na zwrot rolnikom podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej w wysokości 13 190,31 zł oraz 

kwotę 263,81 zł na pokrycie kosztów związanych z wydrukami decyzji o zwrocie 

podatku akcyzowego. 

b) Dział 600 „Transport i łączność”: 

- rozdział „Lokalny transport zbiorowy” – otrzymano dotację w wysokości  

101 578,51 zł, tytułem zwrotu środków za wydatki poniesione w roku ubiegłym na 

zadaniu „Rozwój transportu niskoemisyjnego na obszarze Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Krosno” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego w ramach działania Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Podkarpackiego na lata 2014-2020. 

- rozdział 60014 – „Drogi publiczne powiatowe” – otrzymano dotację w kwocie  

22 422,40 zł wydatkowano  na zadania bieżące realizowane na podstawie 

porozumień - zimowe utrzymanie dróg powiatowych. 

c) Dział 750 „Administracja publiczna”. Z otrzymanej dotacji w kwocie 12 058,00 zł 

wydatkowano – 10 699,00 zł na pokrycie częściowych kosztów związanych  

z zatrudnieniem osób wykonujących prace z zakresu administracji rządowej zleconych 

gminie. 

d) Dział 751 „Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa 

oraz sądownictwa”: 

- otrzymaną dotację w kwocie 576,00 zł wydatkowano na prowadzenie  

i aktualizację stałego rejestru wyborców w gminie. 

- z otrzymanej dotacji w kwocie 23 202,00 zł wydatkowano 3 367,87 zł na wydatki 

związane z przygotowaniem i przeprowadzeniem wyborów Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej. 

e) Dział 754 „Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa”: 

- otrzymana dotacja w kwocie 1 296,00 zł zostanie wydatkowana w drugim  

półroczu 2020 r. 

f) Dział 801 „Oświata i wychowanie”: 

- otrzymano dotację celową z gminy na zadania bieżące realizowane na podstawie 

porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego za dzieci 

uczęszczające do przedszkola niepublicznego na terenie naszej gminy w kwocie 

107 199,10 zł. Dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na realizację własnych 

zadań bieżących gmin – wychowanie przedszkolne wyniosła 104 724,00 zł. 

- rozdział 80153 „Zapewnienie uczniom prawa do bezpłatnego dostępu do 

podręczników, materiałów edukacyjnych lub materiałów ćwiczeniowych” – 

otrzymana dotacja w kwocie 39 231,05 zł zostanie wykorzystana  na wyposażenie 

szkół w podręczniki, materiały edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe. 

g) Dział 852 „Pomoc społeczna”: 
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- rozdział 85213 „Składki na ubezpieczenie zdrowotne” – z otrzymanej dotacji  

w kwocie 7 782,00 zł wydatkowano kwotę 7 664,51 zł na opłacenie składek  

na ubezpieczenie zdrowotne. 

- rozdział 85214 „Zasiłki okresowe” – otrzymano dotację w kwocie 54 862,00 zł,  

a wydatkowano kwotę 52 955,58 zł na wypłatę zasiłków okresowych. 

- rozdział 85216 „Zasiłki stałe” – z dotacji w kwocie 102 082,00 zł wydatkowano na 

wypłatę zasiłków stałych kwotę 100 847,59 zł. 

- rozdział 85219 „Ośrodki pomocy społecznej” – otrzymano dotację w wysokości  

26 873,00 zł, z czego: dotacja celowa na dofinansowanie własnych zadań bieżących 

na częściowe pokrycie kosztów funkcjonowania Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w wysokości 25 046,00 zł, dotacja celowa na zadania zlecone w kwocie 

1 827,00 zł na wypłatę wynagrodzenia za sprawowanie opieki oraz na obsługę tego 

zadania. 

- „Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze” z otrzymanej dotacji  

w kwocie 18 173,00 zł wydatkowano kwotę 13 645,00 zł na świadczenie 

specjalistycznych usług opiekuńczych przysługujących na podstawie przepisów  

o ochronie zdrowia psychicznego. 

- „Pomoc w zakresie dożywiania” – otrzymano dotację w kwocie 41 920,00 zł, 

wydatkowano 40 530,00 zł na dofinansowanie zadań realizowanych w ramach 

wieloletniego programu wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. 

h) Dział 854 „Edukacyjna opieka wychowawcza”: 

- „Pomoc materialna dla uczniów o charakterze socjalnym” – otrzymano dotację  

w kwocie 34 000,00 zł na udzielenie edukacyjnej pomocy materialnej dla uczniów  

o charakterze socjalnym. 

i) Dział 855 „Rodzina”: 

- „Świadczenie wychowawcze” – otrzymano dotację na realizację tego zadania  

w kwocie 3 189 608,00 zł, wydatkowano kwotę 3 187 642 zł. 

- „Świadczenia rodzinne, świadczenie z funduszu alimentacyjnego” – otrzymano 

dotację w kwocie 1 161 582,00 zł, wydatkowano 1 160 941,40 zł. 

- „Karta dużej rodziny” – otrzymano dotację w kwocie 238,00 zł, wydatkowano  

237,03 zł. 

- „Tworzenie i funkcjonowanie klubów dziecięcych” – otrzymano dotację celową  

z gminy na zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień (umów) między 

jednostkami samorządu terytorialnego w kwocie 6 000,00 zł, w tym: zwrot z Gminy 

Krosno za dzieci uczęszczające do klubu Dziecięcego „Angelandia” . 

- „Składki na ubezpieczenie zdrowotne – otrzymano dotację w kwocie 10 631,00 zł 

wydatkowano kwotę 10 630,29 zł. 

j) Dział 900 „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” – otrzymano dotację  

w wysokości 48 160,00 zł tytułem zwrotu środków za wydatki poniesione w roku 

ubiegłym na realizację projektu pn. „Instalacja systemów energii odnawialnej dla 

gospodarstw domowych z terenu Miasta Krosno i Gminy Krościenko Wyżne”. 
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Wydatki: 

1) zgodnie ze sprawozdaniem Rb-28S na dzień 30 czerwca 2020 r. na plan wydatków 

wynoszących po zmianach 25 978 683,17 zł, wydatkowano kwotę 12 415 249,96 zł,  

co stanowi 47,79 % planowanych wydatków. 

2) na wydatki bieżące planowano kwotę 23 854 751,17 zł, zrealizowano w wysokości 

12 411 792,36 zł, co stanowi 52,03 % planu rocznego wydatków bieżących. 
 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: przepraszam bardzo. Chciałem panu 

dyrektorowi podziękować. Jeżeli śpieszy się pan do swoich obowiązków to nie będziemy 

przytrzymywać. Dziękuję bardzo za informację, która została przedstawiona. Jeszcze raz 

serdecznie dziękuję. 

 

Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku Wyżnym – 

Marek Aftanas: przepraszam bardzo pani skarbnik. Bardzo dziękuję za możliwość spotkania 

się z Państwem i za wszelkie formy wsparcia działań związanych z poprawą jakości pracy  

w szkole. Bardzo serdecznie Państwu dziękuję za wszystkie środki oraz możliwości i życzę 

owocnych dalszych obrad. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: bardzo proszę panią skarbnik o kontynuowanie. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: w zakresie zadań gminy wydatkowano środki na: 

a) rolnictwo i łowiectwo – 16 407,62 zł. W ramach wydatków bieżących dokonano odpisu  

w wysokości 2% od uzyskanych wpływów z tytułu podatku rolnego i przekazano do Izby 

Rolniczej w Boguchwale – 2 953,50 zł 

Kwotę 13 454,12 zł wydatkowano na zwrot rolnikom podatku akcyzowego zawartego  

w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej oraz na pokrycie 

kosztów związanych z wydrukami decyzji o zwrocie podatku. 

b) transport i łączność – 131 459,20 zł 

c) gospodarka mieszkaniowa – 46 948,79 zł 

d) informatyka – 41 697,00 zł 

e) administracja publiczna – 1 117 950,60, na co składają się: 

- Urzędy Wojewódzkie – 10 699,00 zł 

- Rada Gminy – 32 537,79 zł 

- Urząd Gminy – 1 032 130,98 zł 

- Promocja samorządu terytorialnego – 22 173,74 zł 

- Pozostała działalność – 20 409,09 zł 

f) urzędy naczelnych organów władzy państwowej kontroli i ochrony prawa oraz 

sądownictwa – 3 943,87 zł 

g) bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – 87 072,16 zł 

h) obsługa długu publicznego – 5 596,67 zł 

i) różne rozliczenia – 610 450,17 zł 

j) oświata i wychowanie – 4 032 685,09 zł 

k) ochrona zdrowia – 22 806,54 zł 

l) pomoc społeczna – 538 907,14 zł  

m) edukacyjna opieka wychowawcza – 75 055,98 zł  
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n) rodzina – 4 465 260,65 zł  

o) gospodarka komunalna i ochrona środowiska – 670 001,22 zł  

p) kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – 338 726,77 zł  

q) kultura fizyczna – 206 822,89 zł 

Ogółem w I półroczu 2020 r. wydatki majątkowe wynosiły 3 457,60 zł - „Zakup i nabycie 

działek”. Dodam, że inwestycje są realizowane w II półroczu (już są rozpoczęte), także na 

pewno plan będzie zrealizowany w przyszłym półroczu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul oddał głos Dyrektor Gminnej 

Biblioteki Publicznej – Anicie Fal, celem przedstawienia wykonania budżetu instytucji 

kultury za I półrocze 2020 r. 

 

Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej – Anita Fal: Dziękuję bardzo, Panie 

Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni, Panowie Wójtowie, Pani Skarbnik. Szczegółową 

informację ze sprawozdania z wykonania naszego planu finansowego na I półrocze myślę,  

że już Państwo otrzymaliście, więc nie będę może tak wszystkiego tutaj czytać. Nasza dotacja 

została zrealizowana praktycznie w połowie 139 200 zł (ogólna dotacja 278 000 zł). Jeśli 

chodzi o takie drobne zmiany, planując cały plan finansowy na ten rok nie uwzględnialiśmy 

kosztów utrzymania budynku w Pustynach. Już w tym momencie mogę powiedzieć,  

że podsumowując koszty, to ten budynek w Pustynach w tym momencie na energię i gaz 

wydaliśmy 2 289 zł, gdzie w Krościenku była to kwota w wysokości 2 593 zł. Natomiast na 

ścieki 67 zł, a w Krościenku 307 zł. To wynika też z umów jakie mamy zawarte  

z Przedszkolem, że trochę więcej płacimy w Krościenku za wodę i ścieki z racji tego,  

że większe jest zużycie. Za budynek w Pustynach też płacimy podatek od nieruchomości jest 

to 45 zł miesięcznie, więc też tej opłaty planując budżet nie przewidywaliśmy. Dlatego 

powiem szczerze, że to wykonanie jest tak dość na granicy. Ta równa połowa biorąc pod 

uwagę fakt, że rzeczywiście czasy są jakie są i stało się jak się stało, COVID spowodował 

znaczne ograniczenia w naszej działalności. Tutaj musieliśmy naprawdę z wielu rzeczy, które 

były zaplanowane zrezygnować jeśli chodzi o pierwsze półrocze. Także różne akcje mieliśmy 

poplanowane. Wszystko praktycznie niestety zmuszeni byliśmy odwołać. Mieliśmy tylko dwa 

spotkania on-line, spotkania autorskie. A poza tym wszelkie inne formy działalności niestety 

musiały zostać zawieszone. Jak to będzie dalej to czas pokaże ale z racji tego, że zmuszeni 

byliśmy do odwołania wielu rzeczy jest nadzieja na to, że te środki nam wystarczą. Jeżeli  

w przyszłym roku nie byłoby COVID i zaczniemy normalnie pracować to tutaj jednak 

zwracam się do Państwa z prośbą o to żeby trochę więcej na przyszły rok na dział kultura jeśli 

chodzi o biblioteki zaplanować. Jeżeli macie Państwo jakieś pytania związane  

z funkcjonowaniem biblioteki, czy dotyczące w ogóle wykonania planu finansowego to 

chętnie Państwu odpowiem. Myślę że jest dość szczegółowo rozpisane całe sprawozdanie 

finansowe i że tutaj jasno widać na co poszczególne środki zostały wydawane. 

 

Głos zabrał radny Robert Wojtuń: króciutkie pytanie do pani dyrektor. Czy w związku  

z odwołaniem tych imprez kulturalnych ponieśliśmy jakieś koszty (jakieś straty). Chodzi mi  

o umowy na przykład z wykonawcami. 

 

Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej – Anita Fal: nie. My nie podpisujemy umów 

długoterminowych żeby to skutkowało wydatkowaniem środków finansowych. 
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Wobec braku innych głosów Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul oddał głos 

Skarbnik Gminy, która ze względu na nieobecność dyrektora Samodzielnego Publicznego 

Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Tomasza Marosza przedstawiła wykonanie budżetu 

ośrodka zdrowia za I półrocze 2020 r. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: Szanowni Państwo, tak po krótce. Dostaliście Państwo 

informację jako załącznik nr 15 do informacji z przebiegu wykonania planu finansowego 

Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej. Przychody planowano 

na 1 449 200,00 zł, wykonano 743 271,26 zł. Natomiast koszty ogółem- planowane 1 449 200,00 

zł, wykonano 741 564,83 zł. Poszczególny podział kosztów macie Państwo w załączniku. 

Wynik finansowy na I półrocze zamknął się zyskiem w wysokości 1 706,43 zł. Szczegółowy 

wykaz przychodów i kosztów znajduje się w załączniku nr 15. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul dopytał w kwestii pytań do informacji  

z wykonania budżetu gminy za I półrocze. 

 

Radny Zenon Lenart: najpierw chciałem zapytać panią Skarbnik odnośnie załącznika  

nr 7 - Przychody i rozchody. Wolne środki plan 160 tys. zł, wykonanie 980 tys. zł. Proszę mi 

to skonkretyzować z czego to tak wynika, że plan taki a wykonanie takie. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: taki mamy schemat tego załącznika, który 

przedstawiamy do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Nie jest on czytelny, zdaję sobie z tego 

sprawę, jest bardzo nieczytelny. Z tego praktycznie nic nie wynika, to się z panem zgadzam  

w zupełności, ale taki mamy plan 980 644 zł. Są to wolne środki, które mamy od początku. 

 

Radny Zenon Lenart: czyli rozumiem, że to nadwyżka budżetowa z poprzedniego roku. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: tak, z poprzednich lat. Takie nam wychodzą wolne 

środki. A ten plan jest 160. 

 

Zastępca Wójta – Jan Omachel: to jest zaangażowanie w planie dlatego tak jest. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: tak naprawdę jest to trudne do wytłumaczenia, że tak 

powiem na „chłopski rozum”. Takie mamy tu załączniki i tego się trzymamy. 

 

Radny Zenon Lenart: czy wobec tego może pani mi powiedzieć ile wynoszą wolne środki 

na dzień dzisiejszy. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: na dzień dzisiejszy zostaje nam ponad 600 tys. 

wolnych środków. 

 

Radny Zenon Lenart: 600 tys. zł wolnych środków, które nie zostają nigdzie rozpisane. Tak 

one leżą sobie tam w szufladzie. Gdybyśmy do tego proszę Państwa dołożyli jeszcze to na co 

pani Skarbnik zwróciła uwagę, że na ponad 2 mln zł wydatków na majątkowych wykonano 

3 457 zł, to znaczy że I półrocze żeśmy przespali. Czyli mamy w dodatku 2 mln plus  

2 mln 123 tys., plus 600 tys. wolnych środków, czyli mamy nota bene na dzień dzisiejszy 

ponad 2,5 mln zł pieniędzy do wykorzystania. Jaki wniosek z tego wynika. Nie wiem bo 

Komisja Finansów powinna się temu przyjrzeć. Na dzień dzisiejszy jeżeli tak wygląda 
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wykonanie budżetu to uważam, że myśmy w ogóle powinni przepracować ten budżet bo 

pieniądze leżą i nic nie robimy z tym. Pieniądze tracą na wartości, my po prostu jesteśmy 

zadowolenie bo mamy w kasie pieniądze ale dla mieszkańców nic z tego nie wynika. W takiej 

sytuacji to nie jest gospodarność, to nie jest praca, nie wiem co robimy. Jak można było do 

takiego dopuścić, żeby w ten sposób, zapisujemy pewne kwoty w budżecie, pracujemy, 

staramy się żeby zadowolić pewne rzeczy a później się okazuje, że przez pół roku pieniądze 

leżą, a my nic nie robimy. Dla mnie nie ma żadnego wytłumaczenia w tej chwili. Rozumiem, 

że pewne inwestycje idą, pewne płatności będą później. A jeżeli my zapisujemy jakiś zakup 

czegoś tam (nie będę tutaj przytaczał) i nie robimy tego w ogóle. Czekamy nie wiem na co, to 

po co to zapisujemy. Po co zapisywaliśmy jakiś traktor, skoro przez pół roku żeśmy nic nie 

zrobili. Czyli niepotrzebny był i żeśmy tam niepotrzebnie zapisali. Po co zapisujemy jakąś 

tam inwestycje inną, stan wykonania zero i takich inwestycji jest multum w tym budżecie  

(w tym sprawozdaniu). Czyli nic nie robimy. To po co my tu jesteśmy. Radny bezradny, 

niezaradny, nieporadny, tak by wypadało powiedzieć tu o nas wszystkich, bo jeżeli my coś 

uchwalamy, a to nie zostaje realizowane to po co my tu jesteśmy. To w ogóle lepiej po prostu 

zwinąć się i tyle, rozwiązać radę i wybory nowe rozpisać. Nie widzę tego po prostu inaczej. 

Jak można w ten sposób w ogóle tutaj pracować. Takie wykonanie 47 % to jest tylko efekt 

tego, żeśmy te 600 tys. oddali i dostali (tam jest 100%) i tam jeszcze parę wydatków 

ewentualnie płacowych, a reszta jest wszystko w lesie. Po prostu nie widzę żadnego pozytywu 

i nie mam więcej słów. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Szanowni Państwo radni. Ja bym tutaj nie popadał  

ze skrajności w skrajność, bo każdy wie, że I półrocze mieliśmy-działalność w ogóle, cała 

otoczka czy to pracy urzędu czy różnego rodzaju przedsiębiorstw, firm została sparaliżowana 

przez COVID i nie było możliwości bezpośredniego jakiegoś tam działania, podpisywania 

jakichkolwiek umów. Troszeczkę te procedury przetargowe zostały opóźnione, dlatego teraz 

mamy większość tych inwestycji rozpoczętych lub będą rozpoczęte w II połowie roku. 

Podobnie ma się na przykład, są takie inwestycje przykładowo projekt budynku użyteczności 

publicznej w Krościenku Wyżnym, gdzie mamy na projekt 150 tys. ale do tej pory nie mając 

jakiejkolwiek wiedzy na temat środków pozyskiwanych z zewnątrz uważałem, że jednak 

warto przytrzymać te pieniążki i nie wydawać 150 tys. zł na projekt bo są inne wydatki. Ale 

przyznano nam kwotę (ona pewnie już niebawem trafi na konto gminy bo wiem, że trafiła 

wczoraj na konto Urzędów Wojewódzkich) z tej tzw. tarczy dla samorządów. Kwota 500 tys. 

zł, którą zamierzam przeznaczyć na rozpoczęcie budowy tego budynku. Także już mamy 

podstawę, żeby ten projekt zlecić jego wykonanie, bo mam tą pewność, że nie poleżą 3 lata  

w szafie po uzyskaniu pozwolenia na budowę, a budowa nie zostanie sfinalizowana ze 

względu na brak środków. Dlatego teraz staramy się o kolejce co najmniej 500 tys. zł z tego 

drugiego rozdania. Do 30 września mamy złożyć wniosek i być może uda się milion ze 

środków zewnętrznych „wpompować” i zainicjować budowę tego budynku. Ruszamy też  

z takimi drobniejszymi sprawami typu budowa oświetleń, dróg troszeczkę mniejszych (może 

mniej uczęszczanych) typu ulica Żwirowa. Postulat mieszkańców o instalacje oświetlenia na 

ulicy Kopalnianej, Wójtowskiej. Są to dwie ulice bez oświetlenia. Tam też żyją ludzie, tam 

też są mieszkańcy. Tak jak mówię, po tym całym „zastoju” spowodowanym tą pandemią 

staramy się zgodnie z planem realizować te wszystkie zamierzenia budżetowe. Jestem 

przekonany, że do końca roku one zrealizowane zostaną. 

 

Radny Zenon Lenart: ad vocem. Na poprzedniej sesji ośmieliłem się złożyć wniosek żeby  

z rezerwy, z tych wolnych środków przeznaczyć 15 000 na projekt przebudowy drogi na 
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cmentarz. Oczywiście rada nie przychyliła się. Ale jakbyście Państwo byli na zebraniu 

wiejskim to uchwała zebrania wiejskiego mówi wprost, że taki projekt należy wprowadzić do 

budżetu. Więc teraz mając skalę porównania 600 tys. wolnych środków, a my że tak powiem 

trzęsiemy się żeby 15 000 przeznaczyć na projekt. Proszę mi powiedzieć jaka jest skala 

wolnych środków i tych 15 000. Ja dzisiaj ten projekt w odpowiednim czasie z powrotem 

wrzucę i mam nadzieję, że Państwo poprzecie go, żeby pewne rzeczy tutaj uruchomić i ruszyć 

z tematem. Dla mnie to jest absurdalne żeby mając takie pieniądze nie potrafić wyjść 

naprzeciw mieszkańcom, żeby pewne rzeczy zrobić w centrum naszej wsi. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: odniosę się do wypowiedzi szanownego pana radnego. 

Mając projekt zmian w uchwale budżetowej, macie tam Państwo kwotę 12 000 zł. Jest to 

kwota na realizacje projektu, o którym na sesji i zebraniu wiejskim wspomniał pan Zenon.  

Ta kwota została uwzględnia w planie, za chwileczkę zapewne Państwo będziecie głosować. 

Tutaj uchwała zebrania wiejskiego została wykonana. Ja też po wniosku pana radnego  

z ostatniej sesji pochyliłem się nad tym, rozeznałem sprawę z pracownikiem  

i potwierdziliśmy, że koszt będzie oscylował w kwocie 10 000 - 15 000 zł. Teraz mamy już 

kwotę szacunkową i przystąpimy do pracy jeżeli Państwo radni pochylicie się nad tym 

budżetem. A jeszcze tak Państwu powiem, bo kwota tych wolnych środków nam się cały czas 

przewija. Chciałbym też zwrócić uwagę, że na tą chwilę, tutaj też niejednokrotnie nawet pan 

radny wspominał o remontach w ogóle chodników przy drogach powiatowych i ja też 

zostałem poniekąd wyprzedzony, bo tą informację chciałem Państwu podać w okresie 

międzysesyjnym. Odbyłem wizję w terenie wspólnie z sekretarzem i panem dyrektorem 

Powiatowego Zarządu Dróg. Po przejechaniu wszystkich, całego ciągu dróg powiatowych 

stwierdziliśmy kilka nieprawidłowości (chodniki czy studzienki kanalizacyjne, krawężniki). 

Tutaj kwota w ogóle naprawy tych chodników oscyluje mniej więcej około 170 tys. Będzie to 

też pole manewru żeby w jakikolwiek sposób wspólnie partycypując w kosztach z powiatem 

powolutku rozpocząć remont tych chodników, bo niejednokrotnie ich stan woła o „pomste do 

nieba” w niektórych miejscach. Tak samo na ostatniej bodajże sesji zadeklarowałem,  

że przeprowadzę rozmowę z Powiatowym Zarządem Dróg w sprawie wykonania ciągu 

chodnika wraz z przejściem dla pieszych koło sklepu „Zielony Koszyk” koło Parku Dębina. 

Tutaj będzie to zadanie kosztowało 130 tys. Zdaje się dużo, ale tam jest zakręgowanie rowu, 

budowa chodnika od zjazdu do parku leśnego Dębina, aż po ulicę Parkową. Niestety nie da 

się tego chodnika tak jak na początku mieliśmy nadzieję „dociągnąć” do ulicy Dworskiej, ze 

względu na to, że tam nie pozwala na to szerokość. Nie ma tych 2 metrów i mamy tam 

również drzewa (kasztany) i trzeba by było je albo wycinać albo omijać kosztownymi 

palisadami. Dlatego też padło takie rozwiązanie żeby z takich płyt prefabrykatów urządzić 

zejście w postaci schodów i zjazdu dla wózków inwalidzkich i dziecięcych. To zadanie na 

pewno też będzie kosztowne. Jeszcze będę rozmawiał bo to jest wycena, która dostaliśmy 

dwa dni temu. Będą ją analizował, porozmawiam jeszcze ze starostą ile ewentualnie 

procentowo będzie wymagany nasz wkład własny do tego zadania. Także tych zadań jest i nie 

wykluczone, że nadwyżka przy konsultacji z Państwem-Wysoką Radą będzie wykorzystana 

właśnie na ten cel. Być może się uda, że ruszymy z pracami tego budynku może nawet w tym 

roku albo początkiem następnego. Nie jest powiedziane, że musimy tą nadwyżkę wykorzystać 

już bo być może ona będzie potrzebna na to, żeby sfinalizować pewien etap tych prac jeżeli 

chodzi o ten budynek użyteczności publicznej na który z dnia na dzień rośnie coraz większe 

zapotrzebowanie. 

 

Innych głosów nie zabrano. 
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Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul podziękował za udzielone informacje dotyczące 

wykonania budżetu gminy za I półrocze. 

 

Ad. 7 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Szanowni Państwo, Wysoka Rado, pragnę przedstawić 

sprawy, które miały miejsce w okresie międzysesyjnym, tj. w dniach od 30.06 – 2.09.2020 r. 

Zakończył się remont pomieszczeń w Publicznej Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II  

w Krościenku Wyżnym. Odnowione zostały: 2 sale lekcyjne, korytarz w dolnej części 

budynku wraz z trzema szatniami. 

W drugiej połowie lipca ruszyły prace remontowe na ul. Księżej, które zakończą się 

najpóźniej 18 września. Remont drogi gminnej obejmuje w szczególności wykonanie: robót 

przygotowawczych, robót rozbiórkowych, robót ziemnych, odwodnienia, podbudowy  

i budowy chodnika, nawierzchni jezdni, budowy wyniesionego przejścia dla pieszych oraz 

zjazdów i poboczy. 

W dniu 20 lipca 2020 r. udzielono zamówienia publicznego na roboty budowlane pn.: 

„Przebudowa i remont dróg na terenie Gminy Krościenko Wyżne Część 2 „Budowa 

i modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w obrębie Krościenku Wyżnym na 

działce nr o nr ewid. 2859”. Aktualnie na ww. drodze trwają prace budowlane. 

Ponadto 31 lipca br. wybrano ofertę w postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego na 

usługę pn.: „Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Krościenko Wyżne”.  

Zadanie jest współfinansowane ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej oraz Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Rzeszowie. 

2 sierpnia wziąłem udział w zebraniu wiejskim sołectwa Krościenko Wyżne. Podczas obrad 

podjęto uchwałę ws. złożenia wniosku o przyznanie środków z funduszu sołeckiego  

w roku budżetowym 2021. Zdecydowano, aby przyszłoroczne środki poświęcić w całości 

celom związanym z funkcjonowaniem Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym. W roku 

2021 w ramach funduszu sołeckiego zostały zaplanowane do realizacji dwa zadania: zakup  

25 stołów drewnianych celem wymiany tych, które uległy zniszczeniu oraz zakup dwóch 

dodatkowych klimatyzatorów z przeznaczeniem do aneksu jadalnego i sali tanecznej. 

Zebranie podjęło również uchwałę w sprawie złożenia do Wójta Gminy Krościenko Wyżne 

wniosku o przyjęcie do realizacji prac projektowych na drodze gminnej nr 4011/5 na odcinku 

od ul. Południowej do cmentarza parafialnego, co zostało uwzględnione w dzisiejszym 

projekcie zmian w budżecie. 

Informuję również, że wniosek Gminy Krościenko Wyżne o powierzenie grantu został 

wybrany w ramach naboru przez Radę Czarnorzecko - Strzyżowskiej Lokalnej Grupy 

Działania, a tym samym nasza Gmina otrzymała dofinansowanie w wysokości 19 573 zł. 

Środki zostaną przeznaczone na realizację zadania pn.: "Zwiększenie aktywności społecznej 

poprzez zakup wyposażenia do świetlicy działającej w Publicznej Szkole Podstawowej im. 
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Jana Pawła II w Krościenku Wyżnym".W ramach programu grantowego zostanie 

sfinansowany zakup sprzętu nagłośnieniowego oraz projektor wraz z ekranem na potrzeby 

świetlicy szkolnej. 

Natomiast 7 sierpnia br. dokonano otwarcia ofert w postępowaniu o udzielenie zamówienia 

publicznego prowadzonym w trybie przetargu nieograniczonego na roboty budowlane  

pn.: „Budowa oświetleń ulicznych w Gminie Krościenko Wyżne”. Zamówienie było 

podzielone na części: 

- Część 1. „Budowa sieci elektroenergetycznej niskiego napięcia oświetlenia ulicznego przy 

ulicy Księżej w miejscowości Pustyny – etap 1”. Jest to pierwszy etap, zakładający montaż 

okablowania oraz fundamentów pod nowo wybudowanym chodnikiem 

- Część 2. „Budowa sieci elektroenergetycznej niskiego napięcia oświetlenia ulicznego przy 

ulicy Wójtowskiej w miejscowości Krościenko Wyżne”. 

- Część 3. „Budowa sieci elektroenergetycznej niskiego napięcia oświetlenia ulicznego przy 

ulicy Kopalnianej w miejscowości Krościenko Wyżne – etap 1”. 

- Część 4. „Budowa sieci elektroenergetycznej niskiego napięcia oświetlenia ulicznego przy 

ulicy Kasztanowej w miejscowości Krościenko Wyżne”. 

W dniach 11 i 12 sierpnia br. wybrano najkorzystniejszą ofertę odpowiednio w Części 1 i 2. 

Jednakże oferty z najniższą ceną w częściach 3 i 4 przewyższają kwoty, które zamawiający 

zamierza przeznaczyć na sfinansowanie zamówienia. Stąd też moja prośba do Państwa 

Radnych, aby w kolejnym punkcie dzisiejszych obrad dotyczącym zmian w budżecie 

przeznaczyć brakujące środki na realizacje urządzenia oświetlenia na ul. Kopalnianej  

i ul. Kasztanowej (bocznej). 

Tuż przed 15 sierpnia zleciłem realizację zgłaszanych przez mieszkańców postulatów  

w sprawie poprawy bezpieczeństwa na drogach naszej gminy. Wykonano następujące 

zadania:  

- montaż luster przy skrzyżowaniu ul. Kościelnej z Centralną oraz przy wyjeździe z drogi 

pożarowej do ul. Centralnej w Pustynach. 

- oznakowanie wyjazdu z drogi pożarowej, 

- tablice informacyjne z nazwami dróg wewnętrznych i numerami domów przy ul. 

Dukielskiej, 

- lustro przy skrzyżowaniu ulic: Brzozowskiej, Mostowej i Wąskiej, 

- próg zwalniający przy bocznej ul. Mostowej (przy placu zabaw) 

- Ponadto, w związku z sygnalizowanym problemem słabej widoczności przy skrzyżowaniu 

ul. Księżej z Dukielską, po spotkaniu, w którym uczestniczyłem wspólnie  

z przedstawicielami policji, Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 

otrzymaliśmy informację od o planowanej wymianie bariery drogowej (zasłaniającej 

widok) na linową, która nie powinna powodować takich utrudnień. Podczas spotkania 

rozmawialiśmy również o instalacji przejścia dla pieszych na wysokości stadionu  

w Pustynach. Po negatywnej opinii GDDKiA zwrócimy się w najbliższym czasie do 

Ministra Infrastruktury o uwzględnieniu tego zadania w planach resortu. 
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15 sierpnia wziąłem udział w Dożynkach w Krościenku Wyżnym, a tuż przed mszą świętą 

wspólnie z przewodniczącym Rady Gminy złożyliśmy kwiaty pod pomnikiem poświęconym 

pamięci rodaków walczących o niepodległość w latach 1918-1920. 

Na wniosek Gminy Krościenko Wyżne, we współpracy z Powiatowym Zarządem Dróg  

w Krośnie odbył się montaż barier ochronnych przy ul. Południowej mających na celu 

zwiększenie bezpieczeństwa uczestników ruchu. 

17 sierpnia w godzinach popołudniowych odbyło się spotkanie, na które zaprosiłem 

mieszkańców ul. Wąskiej. Miało ono głównie na celu wyjaśnienie etapów planowanych prac, 

zapoznanie zainteresowanych ze szczegółami technicznymi. Mieszkańcy zostali zapoznani  

z aktualnym stanem prawnym ul. Wąskiej i niezbędnymi do jego uregulowania 

możliwościami. Do tej pory połowa mieszkańców, do których zwróciłem się z pisemną 

prośbą, wyraziła chęć przekazania gminie części swoich działek. 

18 sierpnia wspólnie z dyrektorami Przedszkola Samorządowego i Szkoły Podstawowej 

wziąłem udział w wideokonferencji z wojewodą podkarpackim, podkarpackim kuratorem 

oświaty oraz wojewódzkim inspektorem sanitarnym na temat funkcjonowania placówek 

oświatowych w nowym roku szkolnym. 

19 sierpnia wspólnie z sekretarzem gminy oraz dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg 

odbyłem spotkanie w terenie, dotyczącą sporządzenia wykazu chodników przeznaczonych do 

remontu w ciągu dróg powiatowych oraz budowy chodnika począwszy od zjazdu do parku 

leśnego „Dębina” do ul. Parkowej wraz z instalacją przejścia dla pieszych w tej okolicy. 

Oszacowany przez PZD koszt remontu chodników oscyluje w kwocie ok. 170 000 zł, 

natomiast budowa chodnika wzdłuż „Dębiny” wraz z innymi pracami niezbędnymi  

do wykonania w tym zadaniu wyceniona została na ok 130 000 zł. 

21 sierpnia w Starostwie Powiatowym w Krośnie odbyło się spotkanie, podczas którego 

towarzyszyłem przedstawicielom OSP Pustyny w podpisaniu umowy z WFOŚiGW  

w Rzeszowie na dotację w wysokości 15 000 zł na zakup umundurowania bojowego.  

Trwają prace nad przygotowaniem koncepcji usytuowania stadionu w Krościenku Wyżnym. 

Po wielokrotnej analizie wspólnie z architektem przygotowano wstępny schemat, który jest 

obecnie szczegółowo opracowywany. Koncepcja zakłada urządzenie murawy o wymiarach 

100x56 m, trybunę dla 300 osób znajdującą się na półce skalnej, bieżnię lekkoatletyczną  

o długości 60 m z stanowiskiem do skoku w dal. Kolejne elementy infrastruktury będą 

uzgadniane w dalszej części.  

28 sierpnia br. nastąpiło otwarcie ofert w postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego 

prowadzonym w trybie przetargu nieograniczonego na roboty budowlane pn.: „Przebudowa 

i remont dróg na terenie Gminy Krościenko Wyżne: przebudowa ul. Żwirowej i Szkolnej” 

obejmujące następujące części: 

- Część 1. „Przebudowa drogi gminnej ul. Żwirowa w Krościenku Wyżnym”  

- Część 2. „Przebudowa drogi gminnej nr 114903 R ul. Szkolna”. Przy przebudowie ul. 

Szkolnej i Żwirowej konieczne jest dołożenie z budżetu gminy brakujących środków, o co 

państwa bardzo proszę przy zmianach w budżecie. 
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29 sierpnia na stadionie w Pustynach pojawił się długo wyczekiwane mobilne zaplecze 

sportowe, które zostało przekazane piłkarzom do użytku dzień później przed meczem.  

30 sierpnia odbył się XIV bieg „Dycha Siekiernika”, nad którym miałem zaszczyt objąć 

patronat honorowy. Bardzo dziękuję Stowarzyszeniu Aktywnej Promocji Sportu i Kultury, 

Klubowi Biegacza GOSiR Krościenko Wyżne oraz kierownikowi i pracownikom GOSiR  

za jego profesjonalne przygotowanie.  

Ponadto trwa przygotowanie ewentualnych wariantów przejęcia przez naszą gminę cmentarza 

parafialnego. Do ich zakończenia i przedstawieniu Państwu Radnym brakuje nam jeszcze 

informacji od księdza proboszcza z Pustyn o prowadzonej inwentaryzacji części cmentarza 

oraz informacji od firm, a zwróciliśmy się do pięciu, o kosztach związanych z ewentualnym 

powierzeniem firmie zewnętrznej zarządu nad cmentarzem. Do tej pory żadna z firm nie 

udzieliła nam takich informacji. Dlatego proszę Państwa o cierpliwość i wyrozumiałość  

ze względu na dalsze zbieranie informacji. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul dopytał w kwestii ewentualnych pytań do 

sprawozdania. 

 

Głos zabrał radny Piotr Lorens: pan wójt wspomniał na temat przebudowy ul. Szkolnej, czy 

to chodzi o te progi zwalniające, bo to miało być robione? Gdzieś słyszałem, że w drugim 

półroczu. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: tak, to jest dokładnie to zadanie. 

 

Radny Piotr Lorens: czy tam bierze się pod uwagę również lustro, które bardzo by 

usprawniło bezpieczeństwo przede wszystkim na zakręcie koło ośrodka zdrowia. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: na pewno były brane pod uwagę dwa progi zwalniające  

z oznakowaniem pionowym, wyniesione przejście dla pieszych, zaraz przy szkole, gdzie 

obecnie mamy malowane przejście, a czy było tam lustro, proszę wybaczyć, ale na ten 

moment nie pamiętam. 

 

Radny Piotr Lorens: proszę o tym pamiętać, bo myślę, że z panią Machnik udało się 

dogadać w sprawie wody, która ją zalewała, bo widzę, że są tam robione jakieś rynienki,  

a myślę, że ona by się zgodziła na to lustro, bo tam nic nie widać i jestem zdziwiony, że tam 

nie było jeszcze żadnej kolizji. Tam nic nie widać. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: sprawdzę, czy to jest tam ujęte w zakresie. Jeżeli nie, to 

spróbujemy to sfinansować z innych źródeł. 

 

Radny Piotr Lorens: jeszcze mam jedną sprawę. Kiedyś pan wójt wspomniał na temat 

zakręgowania i budowy chodnika, że jest taka szansa przy ul. Południowej, czyli mniej więcej 

od pana Lenarta w stronę przedszkola. Czy coś się z tym tematem dzieje? 
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Wójt Gminy – Mateusz Liput: na chwile obecną, rozmawiałem z dyrektorem zarządu dróg  

i zostało uwzględnione zadanie budowy chodnika przy ul. Kasztanowej i wzięte pod uwagę 

bieżące remonty chodników. Na tę chwilę nie ma innej możliwości jak tylko te dwa zadania. 

 

Radny Piotr Lorens: ale będziemy o tym pamiętać. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: sukcesywnie będę się o tym przypominał. 

 

Radny Piotr Lorens: dziękuję. 

 

Radny Tomasz Niżnik: pan wójt wspomniał o projekcie przebudowy stadionu i chciałbym 

zapytać po raz kolejny czy będziemy gotowi w marcu z tymi dokumentami, które są 

niezbędne , aby złożyć wniosek do Ministerstwa Sportu o dofinansowanie? Wracając do 

poprzedniej rozmowy radnego Lenarta wnioskuję, że te wszystkie inwestycje typu: przejście, 

czy oświetlenie są to bardzo dobre inwestycje i dobrze, że one są. Czuję, że chcemy wielu 

tych inwestycji, ale brakuje nam takiej inwestycji z dotacją. Potężnej inwestycji, którą 

zrobimy. Pieniądze są jak słyszymy. Mamy inwestycje, które figurują w budżecie niektóre 

powiedzmy od 2007 roku i są tak spychane z roku na rok. Te pieniądze tam leżą. Zastanówmy 

się co jest możliwe do realizacji i skupmy się na innych zadaniach, bo tak trochę to wygląda, 

że chcemy zrobić ul. Wąską. Byłem na zebraniu i przyznam szczerze, że byłem zaskoczony, 

bo ten temat mnie tak bardzo nie dotyczy ponieważ tam nie mieszkam, ale myślałem, że przez 

tyle lat jest to już jakoś uregulowane z mieszkańcami, że jest ten temat dogadany i bierzemy 

się za tę robotę. A tu wychodzi na to, że mieszkańcy mówią: „dlaczego z tej strony, a nie z tej 

strony ?” Mam wrażenie, że temat nie jest na 100% przedyskutowany i za jaka my robotę się 

chcemy brać. Jest kłopot, jeśli nie jest to uregulowane przede wszystkim z mieszkańcami. 

Trzeba po prostu zapukać do każdych drzwi i mieć wiedzę, kto jest na tak, a kto nie. Albo 

robimy, albo nie robimy.  

Ze stadionem myślę, że sprawa jest jasna, bo czekamy na marzec. Wnioski, są składane ok. 

11 marca i ten budynek użyteczności publicznej, który tez jest konieczny, jest potrzebny. Tak 

jak powtarzam Krościenko Wyżne jest mocno poszkodowane, ponieważ my nie mamy jako 

mieszkańcy sołectwa Krościenko Wyżne oprócz sali Domu Ludowego miejsca, w którym 

można by było, bez wpisywania się na listę z rocznym, czy dwuletnim wyprzedzeniem 

zorganizować czegokolwiek. Nie może ćwiczyć zespół; orkiestra i kapela w przedszkolu… 

Jeśli to wszystko przeanalizujemy to jest naprawdę trudno i ten budynek jest konieczny. Nie 

należy ograniczać go do jakiegoś minimum, tylko zrobić tak, jak kiedyś był wybudowany 

dom ludowy i do dziś można go jakoś przebudować i służy urzędowi gminy i mieszkańcom. 

Panie wójcie, my jesteśmy za tym żeby jak najwięcej robić, żeby to było widać i szukać tych 

środków, ale też żeby nie było, że nigdzie nie ma pieniędzy… Miejsce Piastowe szuka 

środków, dotacje i jak nie w tej to w innej miejscowości. Brakuje mi tego rozmachu, ale 

trzymam za słowo, że marzec stadion, bo trybunę też zdaje się budujemy od 2007 r. Róbmy 

cokolwiek, jak pan radny zgłaszał tę ulice do cmentarza, ja jestem za, bo jestem za każdą 

inwestycją w Krościenku. Czy to rów, czy to droga, czy budynek. Róbmy, działajmy żeby to 

było widać. Żeby mieszkańcy czuli, że ta rada działa, że ta rada nie jest tylko radą, która 

przychodzi i siedzi na stołkach i wychodzi. Ja tak widzę, analizuję budżet i są inwestycje 

przesuwane z roku na rok i z rady na radę, z kadencji na kadencję … i tak to wszystko trochę 

ucieka. 
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Wójt Gminy – Mateusz Liput: zgadzam się również z panem w kwestii zapotrzebowania na 

ten budynek, tym bardziej, że o rozpoczęcie prac nad tym budynkiem wnioskowałem już  

w poprzednim rokiem budżetowym. Jeżeli chodzi o stadion, robimy wszystko, aby zdążyć na 

marzec z dokumentami. Aktualnie staramy się o uzyskanie decyzji środowiskowej na 

realizację tego zadania. 

 

Radny Zenon Lenart: wchodząc w słowo dla radnego Niżnika. Zapewne trzeba nam  

i wzorem nawet innych gmin… w wielu gminach zainwestowano w fotowoltaikę, co daje nie 

tylko prestiż gminie, ale przede wszystkim przyczynia się do oszczędności, bo jest energia 

elektryczna za darmo, a mamy kilka dachów na których taka fotowoltaika powinna się 

znaleźć. Szkoła, przedszkole, urząd gminy, straż w Pustynach. To są po prostu inwestycje, 

które nie tylko  dają prestiż, że gmina inwestuje w energię odnawialną, ale przede wszystkim 

daje wymierne oszczędności. Na przyszłość, jeżeli mamy pieniądze i one leżą to my tracimy 

dwukrotnie. Raz, że nic z nich nie zrobiliśmy, inflacja – wiadomo wszystko drożeje, a tutaj 

jeszcze nie robimy oszczędności. Bądźmy aktywni w różnych formach, a nie inwestujmy  

w pewne dziedziny, działy, tylko szerzej patrzmy na wszystko. 

 

Radna Aleksandra Przymusińska: nie da mi teraz nie powiedzieć, skoro każdy już listę 

życzeń wypowiedział. Ja z innej bajki; pan radny Niżnik powiedział o rozmachu. Dla mnie 

ten rozmach wygląda tak (Pan Wójt wie o czym mówię ponieważ zwrócili się z wnioskiem 

już mieszkańcy)… Dla mnie rozmach niekoniecznie, a inwestycje to codzienne życie 

mieszkańców, więc również proszę pana wójta o wzięcie pod uwagę wniosku mieszkańców  

o remont działki o numerze 2804/2 drogi gminnej, bocznej Grunwaldzkiej, która nie nadaje 

się do niczego, jeżeli aura nie sprzyja do chodzenia, zabawy czy dojazdu. Nie sądzę, aby te 

pieniądze, aż tak leżały na ulicy jak wszyscy mówimy, chociaż zapewne nie analizuje aż tak 

dobrze budżetu jak pan radny Niżnik, ani pan Lenart. Na pewno się jeszcze aż tak dobrze na 

tym nie znam; mimo wszystko jeśli gdzieś na pokrycie tej drogi asfaltem pieniądze by były, 

to również przypominam się panie wójcie. Dla mnie to jest ten rozmach – codzienne życie 

mieszkańców. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: ja też jestem już po rozmowie z mieszkańcami, miałem tych 

wizyt kilkanaście, zadeklarowałem, że jeśli się nie uda zrobić tego jeszcze w tym roku, w tym 

ostatnim kwartale, być może przy przychylności państwa radnych te środki w przyszłym roku 

budżetowym na ten remont uda się wygospodarować, tym bardziej, że podbudowa już jest  

i wystarczy tylko wylać masę bitumiczną, po konsultacji z pracownikiem, które 

przeprowadziłem. Jeżeli nie będzie mocy przerobowej i środków w tym roku myśle, że uda 

sieto zadanie na następny rok gdzieś zlokalizować w budżecie. 

 

Radny Dariusz Homotnik: panie wójcie, jeżeli rozmawianym na temat inwestycji, 

mikroinwestycji, ja po raz kolejny chciałbym przypomnieć o wykonaniu przejścia dla 

pieszych  i kawałka chodnika na ulicy Północnej koło sklepu Groszek. To jest jedno. 
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Drugie, o które też się upominam od dłuższego czasu oznakowanie pionowe skrzyżowania 

ulicy Północnej i Marynkowskiej, jest oznakowanie poziome i teraz mieszkańcy  

i przejeżdzających z okolicznych miejscowości przejeżdzajacy przez to skrzyżowanie, po 

prostu jeżdżą bo wiedzą mniej więcej jak pojechać. Ale jak przyjdzie troszeczkę śniegu to 

oznakowanie poziome zniknie, a pionowego nie ma. 

Jeszcze jedna kwestia, ostatnia już, odnośnie luster, które były poruszana na ostatnich sesjach 

tj. skrzyżowanie ulicy Mostowej z ulicą Północną. Oczywiście jest tam to przejście 

wyniesione po prawej stronie wyjeżdżając z ulicy Mostowej, ale z lewej naprawdę kompletnie 

nie widać nic, a jeżeli pan wójt by nadmienił, że przejeżdżał z przedstawicielem zarządcy 

dróg powiatowych po drogach powiatowych i ten zarządca nie zauważył, więc trudno też 

wyobrazić sobie (może ja za bardzo nie widzę) ale naprawdę ciężko wyjechać. I jeszcze 

inwestycja będzie prowadzona w niedługim czasie – przebudowa, rozbudowa mostu na ulicy 

Mostowej. Obecnie minąć się z kimś jak ktoś już jest w w bliskiej odległości od mostu, więc 

gdyby tam były jakieś lustra to tu nie ma tego problemu bo to jest droga gminna. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: jeżeli chodzi o przejście dla pieszych, koło sklepu 

„Groszek”, po raz kolejny zwracaliśmy się do Powiatowego Zarządu Dróg, na Komisję 

Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego, czekamy na tę komisję, bo kolejne pismo w tej sprawie 

tez już poszło. Jeśli chodzi o jakąkolwiek instalację, nie jestem przekonany co do 

wyniesionego przejścia dla pieszych, dlatego, że musielibyśmy mieć zgodę właściciela 

nieruchomości przyległej – jest to nieruchomość prywatna. Według przepisów chodnik musi 

mieć szerokość 2 metrów, niemniej jednak apelowaliśmy o jakiekolwiek rozwiązanie zgodne 

z prawem, aby w jakikolwiek sposób pomogło i ochroniło uczestników ruchu drogowego. 

Jeśli chodzi o skrzyżowanie ulic Północnej z Marynkowską podobnie zwróciliśmy się  

z apelem. Otrzymaliśmy odpowiedź, ze oznakowanie, które tam występuje, jest prawidłowe. 

Jeśli chodzi o przygotowanie wyniesionego przejścia dla pieszych podobnie pismo zostało 

skierowane na Komisję Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego i mam nadzieję, że podczas 

najbliższego jej posiedzenia, będzie można na ten temat rozmawiać. 

 

Dariusz Homotnik: jeszcze jedno pytanie, droga powiatowa jak się nie mylę to ma jakiś pas 

drogowy. To w pasie drogowym nie można lokalizować przejścia. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: oczywiście, że ma, ale pas drogowy jest niewystarczający. 

Będzie on miał ok. 1 metra, a jest wymagany metr. Deklaruję, że spróbuję porozmawiać  

z właścicielem działki przyległej w celu ewentualnego przejęcia lub odkupienia kawałka 

nieruchomości. Na ten moment nie mogę nic powiedzieć, bo jest to nieruchomość prywatna.  

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: chciałem dopytać w kwestii remontu  

ul. Kościelnej w Pustynach? Mamy to zadanie zapisane w budżecie. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: myślę, że to zadanie zostanie zrealizowanie gdzię w okolicy 

października-listopada tego roku. Przygotowaną  specyfikację do przetargu już mamy, tylko 

czekaliśmy na dalszy rozwój wydarzeń jeżeli chodzi o przetargi które już póściliśmy  

tj. oświetlenie w Krościenku Wyżnym, czy ulicę Żwirową, bo też nie wiedzieliśmy w jakim 

wymiarze będziemy musili po kwotach po przetargach, w jakim wymiarze będziemy musieli 
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manewrować, ewentualnie dołożyć na te inwestycje które rozpoczęliśmy w tych miesiącach 

wcześniejszych. 

 

Innch głosów nie zabrano. 

 

Ad. 8a 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego. 

 

Radca Prawny – Mariusz Ślusarczyk przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Radca Prawny wytłumaczył, że: w dniu 21 sierpnia br. do Wójta Gminy Krościenko Wyżne 

wpłynęło pismo Prezydenta Miasta Krosna. W piśmie tym prezydent zwraca się z prośbą  

o przygotowanie przez gminę projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego dotyczącego współpracy gmin wchodzących w skład aglomeracji Krosno 

przy realizacja zadania polegającego na wyznaczeniu obszarów granic aglomeracji Krosno 

oraz przekazania projektu pod obrady rady gminy. W załączeniu prezydent przedłożył projekt 

uchwały wraz z projektem porozumienia międzygminnego. Jednocześnie prezydent 

poinformował w piśmie, że z dniem 31 grudnia tego roku traci ważność akt prawa 

miejscowego na mocy którego wyznaczono dotychczasową aglomerację Krosno. Jest to 

związane ze zmianą przepisów prawa wodnego i w przepisie tym (prawa wodnego) jest zapis 

informujący, ze aglomeracja może obejmować więcej niż jedną gminę. Wówczas w celu 

wyznaczenia aglomeracji zainteresowane gminy zawierają porozumienie a ta gmina, która ma 

największy równoważnych współczynnik mieszkańców jest obowiązana do przygotowania  

w imieniu wszystkich gmin aglomeracji i uzgodnieniu z właściwymi instytucjiami. Abyśmy 

mogli w ogóle rozpocząć współpracę i rozpocząć wyznaczenie nowego obszaru aglomeracji 

zasadnym jest podjęcie uchwały w celu podpisania przez wójta porozumienia 

międzygminnego. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji 

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

Radny Stawnisław Wierdak – Wiceprzewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że opinia komisji jest jednogłośnie pozytywna. 

 

W otwartej dyskusji nad projektem radni nie zabrali głosu. Wobec tego Przewodniczący 

Rady – Krzysztof Podkul zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 

12 radnych: 

- „za” - głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” - 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu - 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia międzygminnego (uchwała w załączeniu). 
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Prowadzący posiedzenie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził przerwę  

w obradach w godz. 1455 – 1505. 

 

Ad. 8b 

Po wznowieniu obrad Rada Gminy Krościenko Wyżne przystąpiła do rozpatrzenia 

projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pustynach. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Pozwólcie Państwo bo ten i następny punkt są praktycznie bliźniaczo podobne to już 

wspólnie jednym uzasadnieniem. Obydwie jednostki Ochotnicza Straż Pożarna w Pustynach  

i w Krościenku Wyżnym otrzymały dotację w wysokości po 15 000 zł z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska tj. program tzw. mały strażak i za kwotę otrzymaną z tego 

dofinansowania plus 9 053 zł dla Pustyn i 1 036 zł dla Krościenka Wyżnego tj. ten wkład, jaki 

musielibyśmy my jako gmina dopłacić jako brakującą kwotę na realizacje tego zadania, 

byłyby przeznaczone na zakup 6 kompletów umundurowania bojowego dla OSP Pustyny  

i 4 dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Krościenku Wyżnym. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji Budżetu i Finansów. 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 4 głosy „za” 

(jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji nad projektem radni nie zabrali głosu. Wobec tego Przewodniczący 

Rady – Krzysztof Podkul zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 

12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” - 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu - 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Pustynach (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8c 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Krościenku Wyżnym. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul wyjaśnił, że jest to bliźniacza uchwała  

i chodzi o dotację dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Krościenku Wyżnym, tylko że  

w kwocie 1 036 zł. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji Budżetu i Finansów. 
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Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 4 głosy „za” 

(jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji nad projektem radni nie zabrali głosu. Wobec tego Przewodniczący 

Rady – Krzysztof Podkul zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 

12 radnych: 

- „za” - głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” - 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu - 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Krościenku Wyżnym (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8d 

 Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Krościenko Wyżne na 2020 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar przedstawiła projekt uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt w załączeniu). Stwierdziła ona, że: 

1) zmniejsza się plan dochodów budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2020 rok o kwotę  

171 553,00 zł: 

a) w dziale 600 Transport i łączność, Drogi publiczne gminne - Dotacje celowe otrzymane 

z budżetu państwa na realizację inwestycji i zakupów inwestycyjnych własnych gmin 

(związków gmin, związków powiatowo – gminnych) – 127 453,00 zł, 

b) w dziale 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem, Wpływy  

z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków i darowizn, podatku od 

czynności cywilnoprawnych oraz podatków i opłat lokalnych od osób fizycznych: 

- Wpływy z podatku od środków transportowych – 44 100,00 zł; 

2) zmniejsza się plan wydatków budżetu gminy na 2020 rok o kwotę 127 453,00 zł, w tym: 

a) w dziale 600 Transport i łączność, Drogi publiczne gminne „Przebudowa drogi gminnej 

nr 114905R ul. Księża wraz z budową chodnika w m. Krościenko Wyżne w km 0+920-

1+520” - 127 453,00 zł; 

3) zwiększa się plan dochodów budżetu gminy na 2020 rok o kwotę 70 397,21 zł, w tym: 

a) w dziale 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem, Wpływy  

z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków i darowizn, podatku  

od czynności cywilnoprawnych oraz podatków i opłat lokalnych od osób prawnych  

i innych jednostek organizacyjnych: 
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- Wpływy z podatku od środków transportowych – 44 100,00 zł; 

b) w dziale 758 Różne rozliczenia, Różne rozliczenia finansowe, Dotacje celowe 

otrzymane z budżetu państwa na realizację własnych zadań bieżących gmin (związków 

gmin, związków powiatowo-gminnych) – 19 242,21 zł; 

c) w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, Pozostałe działania 

związane z gospodarką odpadami, Środki otrzymane od pozostałych jednostek 

zaliczanych do sektora finansów publicznych na realizację zadań bieżących jednostek 

zaliczanych do sektora finansów publicznych – 7 055,00 zł; 

4) zwiększa się plan wydatków budżetu gminy na 2020 rok o kwotę 26 297,21 zł, w tym: 

a) w dziale 600 Transport i łączność, Drogi publiczne gminne, Zakup usług pozostałych – 

15 742,21 zł oraz „Przebudowa drogi gminnej nr 114903R  ul. Szkolna” – 3 500,00 zł; 

b) w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, Pozostałe działania 

związane z gospodarką odpadami, Zakup usług pozostałych – 7 055,00 zł; 

5) zmniejsza się plan wydatków budżetu gminy na 2020 rok o kwotę 1 958,14 zł, w tym: 

a) w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, Domy i ośrodki kultury, 

świetlice i kluby, Zakup materiałów i wyposażenia (w tym fundusz sołecki Krościenko 

Wyżne – 1 958,14 zł); 

6) zwiększa się plan wydatków budżetu gminy na 2020 rok o kwotę 1 958,14 zł, w tym: 

a) w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, Domy i ośrodki kultury, 

świetlice i kluby, Zakup usług pozostałych (w tym fundusz sołecki Krościenko Wyżne – 

1 958,14 zł); 

7) zwiększa się plan wydatków budżetu gminy na 2020 rok o kwotę 191 439,00 zł, w tym: 

a) w dziale 600 Transport i łączność, Drogi publiczne gminne: 

- „Budowa i modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w obrębie 

Krościenko Wyżne na dz. o nr ewid.2892” – 12 000,00 zł; 

- „Przebudowa drogi gminnej ul. Żwirowa w Krościenku Wyżnym” – 66 000,00 zł; 

Drogi wewnętrzne: 

- „Budowa drogi  – boczna ul. Księżej dz. nr 4448/34” – 16 050,00 zł; 

- „Utwardzenie części działki nr ewid. 4011/5 w Krościenku Wyżnym w km 0+000-

0+200” – 12 000,00 zł; 

b) w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, Wpłaty jednostek 

na państwowy fundusz celowy na finansowanie lub dofinansowanie zadań 

inwestycyjnych – 5 000,00 zł oraz Ochotnicze straże pożarne (wspomniane wcześniej 

przez pana wójta dotacje) – łącznie 10 089,00 zł; 

c) w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, Oświetlenie ulic, placów  

i dróg „Budowa oświetleń ulicznych w Gminie Krościenko Wyżne” – 50 000,00 zł; 

d) w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, Domy i ośrodki kultury, 

świetlice i kluby – 300,00 zł oraz Pozostała działalność 20 000,00 zł. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji Budżetu i Finansów. 

 



 

 

34 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie opiniuje projekt uchwały, 4 głosy „za” 

(jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Zenon Lenart: chciałem odnieść się do tego punktu 

„Utwardzenie części działki”. Tutaj troszeczkę była inna sugestia, chodziło o projekt  

i zrobienie jakiegoś chociażby małego chodnika, bo tu jest właśnie nie kwestia jakiegoś tam 

utwardzenia tylko chodnika. Więc albo tu będzie zmiana bo to miały być jakieś prace 

projektowe. Co innego pan mówił a co innego tu jest zapisane. Rozmijamy się po prostu 

jakby ze stanem rzeczywistym. Nie wiem jaka jest prawda. 

 

Zastępca Wójta – Jan Omachel: zapis jest ogólny utwardzenie, ale konkretnie chodzi  

o chodnik na tym terenie. Natomiast samo „utwardzenie” jest to pojęcie bardziej ogólne, po 

prostu można pod to zmieścić dodatkowo jeszcze inne sprawy. Więc jeżeli byśmy zapisali 

tylko i wyłącznie chodnik byłyby problemy z odwodnieniem etc. innymi sprawami. Chodzi 

100 % o wykonanie projektu chodnika wraz z odprowadzeniem wody z terenu parkingu, 

który jest przy cmentarzu. To jest w porządku. Myślę, że co do tego nie ma o co kopii 

kruszyć. 

 

Radny Zenon Lenart: utwardzenie to mi się kojarzy po prostu z tym, że przyjedzie ktoś, 

wysypie tam tłuczeń i to jest utwardzenie. A projekt to jest projekt. To jest szersze po prostu 

dla mnie. To nie jest dla mnie jednoznaczne, także wybaczy pan. 

 

Zastępca Wójta – Jan Omachel: utwardzenie to może być i klińcem i może być kostką 

brukową, może też być i wybetonowanie. Więc tu się to zawiera w tym wszystkim. Chodzi  

o chodnik i pod tym kątem to wszystko jest opracowywane. 

 

Radna Małgorzata Bystrańska: w tym samym miejscu mamy zadanie: „Budowa drogi  

– boczna ul. Księżej”. Proszę mi wytłumaczyć o jaką boczną drogę na tej ulicy chodzi.  

Czy to jest błąd w druku – ul. Kościelna. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: to jest kwota na wyasfaltowanie jedynej bocznej ulicy jadąc 

tutaj od budynku Urzędu Gminy, jest to druga boczna ulica w lewo jadąc w stronę Pustyn. 

 

Innych głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu) 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2020 rok (uchwała w załączeniu). 
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Ad. 9 

Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radna Beata Najbar: mam jedno pytanie dotyczące PSZOK od mieszkańców tj. kiedy 

będzie odbierany styropian, ponieważ na PSZOK już od kilku minionych piątków nie było 

można przywieść odpadów budowlanych typu styropian. Inne odpady owszem są 

przyjmowane, tylko styropian nie jest przyjmowany. Pracownik, który tam pracuje nie jest  

w stanie odpowiedzieć czym to jest spowodowane i kiedy ten styropian będzie odbierany. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: mam nadzieję, że niezwłocznie. Jest to spowodowane tym, 

że tego styropianu jeżelibyśmy go nagromadzili w takich ilościach gdzie zawaliłoby nam cały 

PSZOK. Nie ma możliwości przerobowych jeszcze w tej firmie, która odbiera to od nas, 

dlatego nie możemy sobie pozwolić na to, żeby nagromadzić zbyt dużo materiału, którego 

nam nikt potem nie odbierze. 

 

Radna Beata Najbar: czy ewentualnie można jakiś termin określić, np. połowa września, 

październik. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: nie jest to od nas zależne, ale postaram się taką informację 

przedstawić Państwu niezwłocznie. 

 

Radny Zenon Lenart: kiedyś zgłaszałem sprawę naszego udziału jako radnych (rady)  

w sugestiach odnośnie opracowywanego studium. Kiedy planowane jest takie spotkanie, bo 

zapewne prace trwają i myślę, że jak już studium będzie opracowane to trudno wtedy 

dyskutować i wywracać. Uważam, że powinniśmy to zrobić w miarę szybko, żeby pewne 

sugestie swoje przekazać tutaj, żeby to było w czasie zrobione. Kiedy to jest planowane. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: jak najbardziej się z panem zgadzam. Jednakże z racji tych 

ostatnich podtopień Państwowe Gospodarstwo Wody Polskie zwróciło się do nas  

z wnioskiem o przedłużenie terminu przekazania informacji do naszego planu, gdyż 

aktualizują mapę tych terenów zalewowych po ostatnich podtopieniach. Z tego co pamiętam 

zwrócili się tam o przedłużenie terminu do 20 września (albo 20 października). Tu akurat nie 

chcę mówić, bo dokładnie nie pamiętam, ale to są gdzieś te dwie daty i czekamy od nich na 

jakąkolwiek koncepcję i wówczas będzie można jeszcze popracować nad tym, zgłaszać 

ewentualne uwagi. Także czekamy na jakiś efekt działań na razie ze strony firmy 

opracowującej studium. 

 

Innych głosów nie zabrano. 
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Ad. 10 

Informacja Przewodniczącego Rady o sprawach, których wpływ do Rady miał miejsce 

między sesjami. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

wpłynęło: 

1) 3 pisma (dnia 8 lipca, 31 lipca, 19 sierpnia) Naczelnika Urzędu Skarbowego  

w Krośnie dotyczące analizy złożonych oświadczeń majątkowych za 2019 rok przez osoby 

zobowiązane, które pełnią w gminie funkcje publiczne. Informacja w tym zakresie zostanie 

przedstawiona na najbliższej sesji rady gminy jako odrębny punkt porządku obrad. 

2) w dniu 13 lipca pismo LKS „Orzeł Pustyny” dotyczące prośby o dofinansowanie 

niezbędnych prac na stadionie sportowym w Pustynach. Złożone podanie zostało 

przekazane zgodnie z właściwością Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne. 

3) w dniu 4 sierpnia od wójta gminy – informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy  

za I półrocze 2020 r. Informacja w tym zakresie została przedstawiona na dzisiejszej sesji.  

4) w dniu 17 sierpnia od Wójta Gminy – wpłynęła informacja wraz z kserokopią pisma 

Generalnego Dyrektora Dróg Krajowych i Autostrad oddział w Rzeszowie o sposobie 

załatwienia sprawy związanej z wnioskiem mieszkańców dotyczącym demontażu barier 

ochronnych na skrzyżowaniu drogi krajowej nr 19 z ulicami Księża i Centralna  

w Pustynach oraz lokalizacji przejścia dla pieszych przez drogę krajowa nr 19 na ulicy 

Dukielskiej. 

W piśmie z dnia 11 sierpnia Generalny Dyrektor Dróg Krajowych i Autostrad informuje, 

że przedmiotowy odcinek barier ochronnych zostanie skrócony lub zostanie dokonana ich 

wymiana na bariery linowe. Realizacja powyższego uzależniona jest  

od wygospodarowania środków finansowych na ten cel z puli przeznaczonej na bieżące 

utrzymanie dróg. 

W zakresie wyznaczenia przejścia dla pieszych we wnioskowanej lokalizacji Generalny 

Dyrektor informuje, iż realizacja tej inwestycji wymaga przebudowy skrzyżowania z drogą 

gminną (droga w Gminie Miejsce Piastowe na Zalesie). Jednocześnie Dyrektor informuje, 

że zadanie to zostanie zgłoszone na listę krajową przy najbliższej aktualizacji Programu,  

w ramach którego tego typu inwestycje mogą być finansowane, a rozpoczęcie każdego 

zadania inwestycyjnego wymaga zgody Ministra i uzależnione jest od dostępności 

środków finansowych w kolejnych latach. 

5) w dniu 31 sierpnia wpłynęło pismo proboszcza Parafii Rzymskokatolickiej  

pw. Św. Marcina w Krościenku Wyżnym dotyczące aktualnego stanu sprawy w zakresie 

złożonego przez parafię wniosku o przejęcie przez gminę cmentarza parafialnego. 

Przewodniczący odczytał złożone pismo (kserokopia pisma w załączeniu do protokołu). 

6) w dniu 1 września wpłynęła opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska w sprawie wniosku z dnia 14 sierpnia 2020 r. radnych Gminy 

Krościenko Wyżne oraz sołtysa Sołectwa Pustyny w przedmiocie podjęcia działań 

zmierzających do zmiany rodzaju miejscowości Pustyny. Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Gminy Krościenko Wyżne 
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pozytywnie opiniuje wniosek radnych Gminy Krościenko Wyżne oraz sołtysa Sołectwa 

Pustyny dotyczący podjęcia działań zmierzających do zmiany rodzaju miejscowości 

Pustyny z dotychczas obowiązującego przysiółka wsi Krościenko Wyżne na wieś oraz 

wydzielenia nowego obrębu geodezyjnego. 

 

Ad. 11 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Krościenko 

Wyżne – Krzysztof Podkul zamknął XX sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował: 

 Łukasz Lorens 
 

        PRZEWODNICZĄCY RADY 

         Krzysztof Podkul 


